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Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 19 март

Първите преболедували разказват 

Ина ПЕТРОВА

Може ли районът 
на Малко Търново и 
Странджа да привлече 
за долекуване хора, пре-
карали ковид? Въпросът 
за възраждане на няко-
гашното климатолече-
ние в планинския край 
отново е актуален, след 
като местни туристиче-
ски сдружения поиска-
ха той да бъде включен 
в програмите за възста-
новяване и профилакти-
ка на хора, преболедува-
ли коронавирус.
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ГЕРБ с открита 
приемна до 
Часовника

ДПС със силна 
икономическа 

програма

Бивш кмет, 
бургаски мачо 

и бивш депутат-
отцепник  

в листата на 
„НФСБ - Воля“

На прага сме 
да спечелим

Рестарт за 
санирането -  

един от 
ангажиментите  

на ГЕРБ

Водачът на БСП  
за Бургас  

инж. Петър Кънев: 
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Мария Бакалова получи номинация за „Оскар“
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Компании си поръчват 
бутикови екскурзииС
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Филиалът на НХА - 
с нова магистърска специалност
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Странджа - идеалното мяСто 
за долеКуВане След COVID
ИДЕя зА кАНДИДАт-ДЕПутАтИ

1 ГоДИНА В ПАНДЕмИя 

Предлагат болницата 
в малко търново да се 
адаптира в такава база

12u

Без сесия на общински 
съвет – Бургас през март
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„Черноморски фар“

Меморандумът между УМ-
БАЛСМ „Пирогов“ и Община 
Царево вече е факт. Изпълни-
телният директор на болница-
та проф. д-р Асен Балтов и 
кметът на общината инж. Ге-
орги Лапчев подписаха доку-
мента за сътрудничество. 

След взето решение от об-
щинските съветници и потвър-
дено съгласие от Министер-

ство на здравеопазването, ме-
морандумът бе официално по-
дписан в кабинета на градона-
чалника при строго спазване 
на противоепидемичните мер-
ки. 

С този важен документ се 
дава старт на една дългоочак-
вана стъпка към подобряване 
на качественото обслужване в 
сектор „Здравеопазване“ на 
територията на община Царе-
во.

Мая ГАЙТАНДЖИЕВА

„Културното наследство 
на българското Черномо-
рие“, о.к.с. „Магистър“, спе-
циалност „Изкуствознание“. 
Това е новата специалност 
на филиала на НХА в Бургас, 
която има и пълната подкре-
па на кмета на Бургас Дими-
тър Николов. Той сподели по 
време на представянето на 
специалността,  че наблюда-
ва как постоянно има отлив 
на студенти към другите гра-
дове в страната, както и из-
вън нея. И целта на филиала 
е да задържи част от млади-
те хора в града, защото те са 
бъдещето. Тази програма ще 
се изучава само тук, понеже 
е ориентирана към Черномо-
рието. Ръководството на фи-
лиала заяви, че откакто той 
е открит, е  много успешен и 
в него идват да учат не само  
деца от региона, а и от цяла-
та страна. Целта на ръковод-
ството е да започнат да при-
вличат и чуждестранни сту-
денти. 

Основен фокус на програ-
мата е да представи и интер-

претира българското култур-
но наследство на Черномор-
ския ареал. „Тази специал-
ност бе подготвена специал-
но за Бургас, предвидили 
сме и две нови много атрак-
тивни бакалавърски програ-
ми по специалностите „Ин-
дустриален дизайн“ и „Под-
водна реставрация и архео-
логия“, обясни ректорът на 
НХА проф. Георги Янков.

Програмата е отворена и 
може да кандидатстват и 
студенти, които не са завър-
шили изобразително изку-
ство. През първата година 
студентите получават широ-
копрофилна подготовка как-
то в областта на специфич-
ните за изкуствоведската 
дейност дисциплини, така и 
редица други области на на-
учното познание, артме-
ниджмънт и културология. 
През втората година студен-
тите представят своите из-
следвания в писмена магис-
търска теза, създадена в съ-
трудничество с водещ хаби-
литиран преподавател в спе-
циалността. Всеки студент 
има индивидуално и специ-

ализирано отношение, поне-
же обучението е в малки гру-
пи от 6 човека.

Кандидатстването е на 
два етапа. Първият е пред-
ставяне на писмен текст по 
свои интереси към културно 
събитие и как реагират за 

артефакт. Вторият етап е съ-
беседване, в което искат да 
разберат какви са компетен-
циите на бъдещите магистри 
и това какви са техните ин-
тереси. Първата възмож-
ност за кандидатстване е 
юни месец и ако останат 

свободни места, ще може и 
септември да се кандидат-
ства.

Широкоспектърна е про-
грама и има партньорство с 
английската гимназия. И та-
ка са протегнали ръка за па-
ралелка с графичен дизайн 
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Търси новите местни 
изкуствоведи

Дона МИТЕВА

След отварянето на за-
веденията от началото на 
март търсенето на персо-
нал  за тях се увеличи не-
имоверно. Само от по-
следните няколко дни в 
сайтовете за работа се 
появиха редица нови обя-
ви, белязани със знака на 
топ, вип и спешни, които 
са като тази например 
„верига заведения …. тър-
си готвачи/ки, добро за-
плащане, трудов договор, 
социално осигуряване, по-
стоянна работа“. Друга 
подобна обява осигурява 
не само работа, но и квар-
тира, стига някой да се на-
вие да работи като готвач 
– топла кухня в заведение, 
което се намира в центъ-
ра на Бургас. Кафене в 
„Братя Миладинови“ тър-
си пък сервитьорки. „Иш-
кендер кебап“ търси май-
стор дюнерджия, с опит, 
целогодишна работа, ра-
ботна заплата 2000 лв.“, 
гласи друга обява от края 
на миналата седмица. И 
ако в повечето не се каз-
ва каква ще е работната 
заплата – тук тя е и пуб-

лично обявена. Дори кул-
тово заведение, като би-
рария „Нептун“ е пуснало 
обява, че търси работник 
топла кухня, освен добро-
то заплащане, от заведе-
нието осигуряват и квар-
тира на този, който поис-
ка да работи при тях.

Хората от този бранш 
масово са се насочили 
към индустрията, строи-
телството и дори транс-
порта. Млад бургазлия, 
работил като готвач по-
следните пет години, ко-
ментира, че се е върнал 
към  професията си на ох-
ранител, въпреки че за-
платата му като такъв е 
много по-ниска. Несигур-
ността в туристическия 
бранш, респективно при 
ресторантите, го е подтик-
нала да направи тази 
крачка.

В сектора смятат, че мо-
гат да си върнат отново 
кадрите, като предложат 
сигурност и добро запла-
щане. 

А за летния сезон  веро-
ятно ще се търсят работ-
ници от други страни, сти-
га условията около панде-
мията да го позволят.

Георги РУСИНОВ

Концесионери искат да 
имат по-голям избор с 
колко да намалят цените 
на чадърите и шезлонгите 
на плажовете. Министъ-
рът на туризма Мариана 
Николова призовава сто-
паните на плажовете и та-
зи година да намалят це-
ните на плажните услуги. 
Идеята е разликата да им 
бъде компенсирана като 
се намали наемната цена 
на плажа. 

Недоволство сред някои 
от концесионерите обаче 
предизвиква фактът, че за 
разлика от миналата годи-
на, когато можеха да из-
бират да намалят цените 
на чадъри и шезлонги в 
диапазона от 0 до 100%, то 
тази година министър Ни-
колова предлага това да е 
от 50 до 100%. Стопанинът 
на плаж „Крайморие“ Ни-
колай Димитров обясня-
ва, че това ще предизвика 
трудности у някои от коле-
гите му.

„Това е окей за плажо-
вете, които са на юг от 
Бургас. Там са по-малки, 
цените за чадъри и шез-
лонги са по-ниски, самите 
туристи там са друг тип. 

Това ограничение, което 
министърът слага от 50% 
нагоре, ще създаде преч-
ки колегите да си покрият 
разходите пред очертава-
щия се отново слаб летен 
сезон. За пример давам 
ивицата в Слънчев бряг, 
тъй като е курорт от наци-
онално значение, там раз-
ходите са много по-голе-
ми. Постовете са през 100 
метра, а не както на юг 
през 150“, коментира той 

пред „Черноморски фар“.
Затова Димитров и него-

ви колеги призовават ми-
нистърът да предложи ми-
налогодишния вариант, за 
да даде по-голяма възмож-
ност на всеки концесио-
нер да избере с колко да 
намали тарифите, защото 
всеки плаж е различен.

„Има разходи, които са 
заложени по договор, от 
които ние не можем да из-
бягаме. Най-големият раз-

ход е обезопасяването на 
плажа – спасители, меди-
цински лица, почистване, 
обезпаразитяване. Лично 
аз залагам основно на си-
гурността и спокойствие-
то на хората. В дадени мо-
менти дори наемам пове-
че персонал, отколкото ми 
е заложен по договор. За-
това нямам тежък инци-
дент нито в морето, нито 
на плажа“, уточнява кон-
цесионерът.

Готвачи, сервитьори - 
кът, примамват ги  

с квартири

Концесионери искат гъвкавост за 
цените на чадъри и шезлонги

„Това е една наша вече сбъдната мечта, която имаме още от създаването на фили-
ала в град Бургас, което беше на 5 февруари 2018 г.“ - заявиха ректорът на НХА- проф. 
Георги Янков (вдясно) и директорът на филиала тук - доц. Димо Колибаров (вляво)

Меморандумът между 
„Пирогов“ и Община 
Царево вече е факт
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криминално 
проявен 
стреля в 
бургаско 
кафене 

Криминално проявен бур-
газлия е стрелял с пистолет 
в бургаско кафене. Това 
съобщиха от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. В Пето район-
но управление-Бургас е 
получено съобщение за 
стрелба в заведението, 
намиращо се до блок 91 в 
комплекс „Изгрев“. 
Причината била, че група 
клиенти са били помолени 
да напуснат кафенето, 
поради изтичане на работ-
ното време. Това ядосало 
единия от посетителите – 
20-годишен бургазлия, 
който прострелял стъклото 
на входната врата и едно от 
панорамните стъкла на 
обекта. Младежът е задър-
жан, направил е пълни 
самопризнания и добровол-
но предал пневматичния 
пистолет. Работата по слу-
чая продължава от служи-
тели на Пето районно упра-
вление – Бургас.

Пребиха 
младеж в 
комплекс 
„Зорница“

Младеж е бил пребит в 
бургаския комплекс 
„Зорница“, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал пред 
блок 29 в жилищния ком-
плекс. Пострадалият е 
18-годишен, а побоят му е 
нанесен от двама негови 
познати, които са на 18 и 20 
години. Те са задържани и 
са направили пълни само-
признания. Вследствие на 
побоя пострадалият е с два 
счупени зъба и охлузни 
рани в областта на главата. 
Той е настанен за наблюде-
ние в отделение „Неврохи-
рургия“ на УМБАЛ – Бургас. 
По случая е образувано 
досъдебно производство. 

Хванаха 
много пиян 
шофьор в 
Руен

Пиян шофьор е бил задър-
жан в село Руен, съобщиха 
от пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Служители от Районно 
управление - Руен спрели 
за проверка лек автомобил 
„Опел Астра“, управляван 
от 39-годишен мъж от село-
то. Органите на реда кон-
статирали, че той шофира 
след употреба на алкохол с 
концентрация 2.28 проми-
ла. Водачът е задържан за 
срок от едно денонощие. По 
случая е образувано бързо 
производство.

в гимназията. Отскоро има-
ме и графичната сграда, коя-
то ще възстановят.

В преподавателския екип 
на магистърската програма 
ще вземат участие утвърдени 
преподаватели – изкуствове-
ди, историци, археолози, рес-
тавратори, специалисти в об-
ластта на артмениджмънт и 
други. Част от тях са свърза-
ни със самите институции в 
гр. Бургас, гр. Варна и гр. 
Балчик. В началото е праве-
но проучване и е установено, 
че в Бургас няма изкуствове-

ди и това е бил мотивът за 
гъвкава политика.

„Това е една наша вече 
сбъдната мечта, която има-
ме още от създаването на 
филиала в град Бургас, кое-
то беше на 5 февруари 2018 
г. Един естествен процес е 
обогатяването на факултета. 
И целта ни още в началото 
искахме да е насочена към 
паметниците и културното 
богатство на този регион“ – 
казаха представителите от 
ръководството.

„Бъдещите изкуствоведи 

могат да работят като ръко-
водители на отдели в култур-
ните учреждения, музейни 
експерти и галеристи, кура-
тори, организатори на кул-
турни дестинации, специали-
сти по въпросите на култур-
ното наследство в туризма, 
редактори в специализира-
ни издания и медии, експер-
ти по различните видове ви-
зуални изкуства, както и при 
разработването на общин-
ски и областни програми за 
развитие и опазване на кул-
турно-историческото на-

следство“, разясни доц. д-р 
Бойка Доневска, ръководи-
тел на катедра „Изкуство-
знание“.

Общината търси нови пло-
щи за развитието на фили-
ала. Като местна власт, с 
удоволствие ще съдейства-
ме за откриването на нови 
площи за разширяване на 
филиала, стана ясно по ду-
мите на кмета Димитър Ни-
колов.

Има много изложби и про-
яви, които са планувани, но 
изчакват във времето пора-

ди обстановката в момента. 
Имат и идея за обогатяване 
на факултета, но тя се заба-
ви, както изложбите. Има 
планувани още две нови ба-
калавърски специалности: 
„Индустриален дизайн“ и 
„Реставрация на паметници 
на културата“.

Филиалът има и лятна про-
грама, в която три години ве-
че 30-70 деца имаха възмож-
ност да бъдат занимавани от 
студенти от факултета. Опти-
мисти са и мислят зана-
пред. 

с нова магистърска специалност

„Черноморски фар“

Във връзка с планирани 
строителни-ремонтни дей-
ности на летище Бургас, 
свързани с рехабилитация 
на пистата, летището ще 
бъде затворено за пери-
ода: 15.03.2021 (07:00 ч.) до 

27.03.2021 (11:59 ч.). Това 
съобщават от пресцентъ-
ра  на аеропорта.

Всички полети, които са 
планирани в периода на 
извършване на ремонтни-
те дейности, ще бъде ану-
лирани или пренасочени 
към летище Варна.

Местните политици кандидат-депутати 
няма да излизат в отпуск за изборите

Георги РУСИНОВ

В РИК-Бургас са постъ-
пили питания от общин-
ски съветници дали тряб-
ва да излизат в отпуск за 
изборите, тъй като са кан-
дидат-депутати. От Ра-
йонната избирателна ко-
мисия обясняват, че съ-
гласно разпоредбата на 
чл. 161, ал. 1 от Изборния 
кодекс задължително 
ползват по свой избор 
неплатен служебен от-
пуск или платен годишен 
отпуск за времето от ре-
гистрацията до обявява-
не на резултатите от из-

борите само кандидати-
те, които са държавен 
или местен орган или за-
емат служба в админи-
страцията на държавен 
или местен орган.

„Предвид съдържание-
то на посочената разпо-
редба не съществува 
пречка общинският съ-
ветник да участва в сеси-
ите на Общинския съвет 
за времето от регистра-
цията му като кандидат 
до обявяване на резулта-
тите от изборите. Предсе-
дателят на Общинския съ-
вет задължително ползва 
отпуск за дните, през ко-

ито в работно време 
участва в мероприятия 
на предизборната кампа-
ния, по аргумент от раз-
поредбата на чл. 161, ал. 
2 от Изборния кодекс“, 
пишат от РИК-Бургас.

Обяснява се още, че 
предвид липсата на про-
мени в нормативната ба-
за по цитираната мате-
рия до настоящия мо-
мент, отговорът на по-
ставения въпрос пред 
ЦИК е приложим и по 
предстоящите избори за 
народни представители, 
които ще се проведат на 
4.04.2021 г.

Михаил кОЛЕВ

Вече пети месец няма и 
следа от изчезналата Те-
одора Бахлова. 47-годиш-
ната брокерка от Бургас е 
в неизвестност от 29 ок-
томври 2020 година. Же-
ната напуска дома си на 
улица „Оборище“, където 
живее с възрастната си 
майка. Във въпросния ден 
около 16 часа тя хваща 
такси към Морската гра-
дина, където следите й се 
губят. По-късно обаче дъл-

гове, банки и частни съ-
дебни изпълнители започ-
ват да я притискат. 

Теодора не е използва-
ла банкова сметка, дебит-
на или кредитна карта, не 
е преминавала ГКПП-тата 
на страната по вода, суша 
или въздух. Проверени са 
множество видеокамери, 
които са част от общин-
ската мрежа за видеонаб-
людение.

Близките й обаче из-
ключват версиите да се е 
укрила заради дългове, 

или пък да е посегнала на 
живота си.

„По случая е образува-
на издирвателна препи-
ска, по молба на майката 
и дъщерята на Теодора 
Бахлова. Проверява се 
всяка постъпила инфор-
мация и се работи по всич-
ки възможни версии. До 
момента няма информа-
ция за извършени престъ-
пления от и спрямо нея“, 
заявиха от пресцентъра 
на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. 

Затварят летище Бургас

Пети месец няма и следа от изчезналата брокерка Теодора

Георги РУСИНОВ

Общински съвет – Бургас 
няма да проведе сесия през 
март. Това показва репор-
терска проверка на „Черно-
морски фар“ в сайта на 
местния парламент. 

В него липсва съобщение 
за провеждането на заседа-
нията на постоянните коми-
сии за месец март. За смет-
ка на това обаче има такова 
за графика на комисиите 
през април. От него става 
ясно, че крайният срок за 
входиране на докладни за-
писки е 2.04.2021 г. 

„Мястото на заседанията 
на постоянните комисии, 
както и на заседанието на 

ОбС, ще бъде обявено до-
пълнително. Заседанието 
на ОбС ще се проведе 
на 14.04.2021 г.“, пише още в 
съобщението. 

Заседанията на постоян-
ните комисии ще се прове-
дат на 6 и 7 април.

„Стъпваме на правилника, 
който ни позволява в някои 
месеци да имаме по две за-
седания, в други - по едно. 
Това трябваше да е на 30 
март, няколко дни преди са-
мия вот за Народно събра-
ние и затова решихме да не 
го провеждаме“, заяви пред-
седателят на Общинския съ-
вет в Бургас проф. Севдали-
на Турманова. 

Общо 14 са общинските 

съветници от настоящия Об-
щински съвет, които са в 
различни листи за депутати. 
Работата по предизборната 
кампания не им позволява 
да бъдат активни в работата 
на местния парламент през 

този месец. Ако те отсъст-
ват от заседание през март, 
това би създало проблем за 
онези докладни, за които се 
изисква квалифицирано 
мнозинство и това също е 
било аргумент при решава-

нето да се прескочи мар-
тенско заседание.

През април ще има само 
едно, защото в края на ме-
сеца се очертават почивни 
дни заради Великденските 
празници. 

Без сесия на Общински съвет - Бургас през март
14 съветници - в листи 



Георги РУСИНОВ

Общинският съветник 
от СЕК капитан далечно 
плаване Георги Събев бе 
един от първите местни 
политици, който се зара-
зи с коварната болест. От 
началото на пандемията 
през март миналата годи-
на досега Общински съвет 
– Бургас не е спирал рабо-
тата си за разлика от дру-
ги техни колеги из стра-
ната. След Събев и други 
общински съветници пре-
минаха през боледуване 
от COVID-19. Почти 50% 
от съветниците премина-
ха през болестта, някои 
от тях доста тежко.

Той си спомня, че най-
вероятно с коронавируса 
се среща не в Бургас, а в 
Ловеч, където през октом-
ври месец на 2020-а е бил 
на местен фестивал.

„Болестта я изкарах 
съвсем леко. Това беше 
още октомври месец и от-
тогава, да чукна на дърво, 
нямам някакви странични 
ефекти. Два-три дена бях 
с температура, след това 
лека кашлица и след това 
отшумя. Температурата 

беше от сорта на 37.3, гър-
лото леко ме дразнеше. 
Така започна. Загуба на 
обоняние и вкус съм ня-
мал, както много хора се 
оплакваха и продължават 
и сега“, сподели той пред 
наш репортер.

Покрай него не се раз-
болява никой от приятел-
ския и семейния му кръг, 
както и от колегите му в 
Общински съвет. 

„Аз бързо се изолирах в 
къщата ни на село. След 
4-5 дена вече нямах ни-
какви симптоми“, пояс-
нява той.

Много хора страдат от 
постковид симптоми след 
прекарване на болестта. 
Проучване показва, че 
33% от хората след из-
каран COVID-19, незави-
симо в лека, средна или 
тежка форма, имат някак-

ви оплаквания след това. 
Най-честите са задъхва-
не, бърза умора, скова-
ност в краката, главобо-
лие. При капитан Събев 
обаче нито едно от тези 
не е налице след прека-
раният ковид.

Обяснява, че при първа 
възможност ще се вакси-
нира, защото така е раз-
умно.

„Сега обаче като виж-
дам колко желаещи има, 
а в същото време колко 
са недостатъчно ваксини-
те, даже не си и помислям 
да се ваксинирам. В края 
на декември си правих 
тест за антитела и смятам, 
че още имам имунитет. 
Затова няма да е и чест-
но в момента да се вакси-
нирам. Когато има повече 
ваксини – тогава“, добавя 
общинският съветник.
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Капитан Георги Събев:

След 4-5 дни вече нямах симптоми

Михаил КОЛЕВ

Докато някои все още 
не са се сблъсквали с ви-
руса, то други са го пребо-
ледували на два пъти. Сред 
малцината сънародници, 
попадащи в тази статисти-
ка, е треньорът на волей-
болния „Нефтохимик 2010“ 
и националния ни отбор 
Николай Желязков. 

През юни миналата го-
дина, когато е на лагер с 
националите, при рутинно 
правене на тестове на це-
лия ни състав, резултатът 
на Желязков показва, че 
той има антитела и вече е 
изкарал COVID-19. Самият 
наставник смята, че най-
вероятно се е сблъскал с 
болестта през януари 2020. 
Тогава в продължение на 
месец е имал тежка каш-
лица и главоболие. 

И ако първия път софи-
янецът впоследствие раз-
бира, че е бил положите-
лен на вируса, то през но-
ември Николай Желязков 

вече напълно ясно усе-
ща какво е да си болен от 
COVID-19. Новината, че от-
ново е заразен, му съоб-
щава изпълнителният ди-
ректор на „Нефтохимик 
2010“ Огнян Томов, след 
излизането на резултати-
те от поредните тестове, 
които отборът на бургаз-
лии е направил.

„Мислех, че се шегува, 
бях шокиран. Веднага се 
прибрах вкъщи и започ-
нах лечение. Усещането е 
много по-различно от всич-
ки грипове, които съм из-
карал досега. Не бях мно-
го зле, но и не мога кажа, 
че го изкарах леко. Молех 
се положението да не се 
влоши. Чувството беше, че 
във всеки един момент ще 
се разболееш тежко и ще 
те събори. Бях със страш-
но главоболие и жесто-
ка отпадналост. Искам да 
кажа на онези, които са с 
конспиративни теории по 
този въпрос, че това въоб-
ще не е шега работа“, до-

бавя треньорът. 
Лечението му преминава 

в домашни условия, като 
е пиел имуностимуланти 
и антибиотик. В рамките 
на осем дни той е носител 
на вируса, след което оз-
дравява напълно. Като чо-
век, който е изкарал два 
пъти COVID-19, Николай 
Желязков е категоричен, 
че ще се ваксинира.

„С удоволствие ще се 
ваксинирам. Не знам до-
колко време ще имам още 
антитела. Не се притесня-
вам от странични реак-
ции, нито пък вярвам в ня-
какви конспиративни те-
ории. Милиони хора по 
света вече се ваксинира-
ха. Трябва да вземем за 
пример една от най-раз-
витите в здравеопазване-
то в света страни – Израел. 
Всички виждаме, че там 
протича масова ваксина-
ция. Едва ли биха започ-
нали подобно нещо, рис-
кувайки здравето на сво-
ите граждани“.

Треньор изкара вируса два пъти

ОБЯВА
Управителният съвет на Сдружение Ловно-рибарско дружество 

"СОКОЛ 2001" - град Малко Търново, на основание чл. 25 ал. 3 от 
Устава на сдружението свиква общо отчетно-изборно събрание с 
избраните делегати - членове от сдружението на 16 април 2021 
г. от 17.00 часа в голямата зала на читалище "Просвета" - град 
Малко Търново при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет за дейността на УС на сдружението за периода март 

2020 г. - март 2021 г.
2. Отчет за дейността на КС по дейността на сдружението за пе-

риода март 2020 г. - март 2021 г.
3. Финансов отчет за ловен сезон 2020-2021 г. и бизнес план 

2021-2022 г.
4. Разглеждане на годишен финансов отчет за 2020 г.
5. Приемане на годишен финансов отчет за 2020 г.
6. Приемане отчетите на УС и КС и освобождаване на Председателя 

и УС от отговорност.
7. Приемане на нови членове и освобождаване.
8. Определяне размера на чл. внос за 2022 г. и встъпителния за 

ловен сезон 2021-2022 г.
9. Избор на Председател, Управителен съвет и Контролен съ-

вет на сдружението.
10. Избор на делегати за общото отчетно събрание на НЛРС-

СЛРБ.
Председател на УС на СЛРД "Сокол 2001":
Р. Дерменджиев

ОБЯВА
„ИВЕТА 73“ ООД уведомява за инвестиционно пред-

ложение: "Жилищна сграда с ограда в УПИ XVII-581, кв. 
7 (им.ид. по КК 07079.702.675) по плана на кв. Ветрен, гр. 
Бургас, находящ се на ул. „Пролет“

„Черноморски фар“

Посещенията на де-
цата и служителите в 
детските градини на те-
риторията на община 
Сунгурларе ще бъдат 
преустановени от  поне-
делник - 15 март, до вто-
ро нареждане.

Заповедта на кме-
та д-р Георги Кенов 
се  отнася  за  ДГ 
„Слънце“ в Сунгурларе, 
ДГ „Щастливо дет-
ство“ в село Лозарево, 
ДГ „Зорница“ в село 
Грозден, ДГ „Славейче“ 
в село Чубра, ДГ „Ален 
мак“ в село Славянци, 
д е т с к и т е  г р а д и н и 
в селата Манолич и 
Съединение.

Наложената мярка е 
във връзка с усложнява-
щата се епидемиологич-

на обстановка, свързана 
с разпространението на 
COVID-19 на територията 

на общината.
На служителите в дет-

ските заведения ще бъде 

предоставен платен го-
дишен отпуск, се казва 
в заповедта.

Затвориха забавачките 
в община Сунгурларе
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преболедували разказват
Капитан Георги Събев:

Георги РУСИНОВ

Айтоският ковид-герой 
д-р Силвия Маркова е 
вече четвърти месец със 
задух след прекарания 
тежък коронавирус. Тя бе 
един от първите медици в 
областта, които се зара-
зиха с COVID-19 по време 
на работа. Д-р Маркова 
даваше дежурства в ай-
тоската болница, където 
още по време на първа-
та вълна вече имаше бо-
лни хора.

„Заразих се от паци-
ент в айтоската болница 
със сигурност. При мен 
първите симптоми бяха 
пълна липса на апетит и 
фебрилитет (б.а. висока 
температура). Около сед-
мица след това разбрах, 
че съм заразена. Преди 
това имах два отрицател-
ни бързи теста и накрая 
си направих PCR, понеже 
имах подозрения, че па-
циентите, които преглеж-
дах, са болни от корона-
вирус. Едната почина, 
другата зарази цял ши-

вашки цех“, спомня си тя 
пред наш репортер.

Въпреки че, по нейни 
думи, не е от много при-
теснителните, по време 
на боледуването сери-
озно се е уплашила, тъй 
като болестта при нея 
протича много тежко. 

„Отначало, както ка-
зах, започнах с фебри-
литет и загуба на апетит. 
След това обаче темпе-
ратурата се вдигна мно-
го високо. На втората 
седмица дойде и заду-
хът и беше много тежко. 
Температурата стигаше 
до 39 градуса. По време 
на заболяването ми бук-
вално ми се губят и мо-
менти. Започнаха да ме 
лекуват с кислород, кой-
то почти не ми повлия-
ваше, защото въздух към 
белия дроб не влизаше. 
Благодарна съм на ръ-
ководството на болни-
цата, тъй като даже ис-
каха да ме изпращат във 
ВМА на лечение. Тогава 
генерал Мутафчийски го 
нямаше, а само с негово 

разрешение се случваха 
нещата. Затова аз реших, 
че няма да ходя никъде и 
ще се лекувам в Айтос. 
Успяха да ми намерят 
ремдесивир, което беше 
доста проблемно тогава. 
След първите две ампу-

ли, които ми сложиха, аз 
вече започнах да дишам. 
Бях развила двустранна 
пневмония с много те-
жък задух. 20 дена някъ-
де бях много зле“, спом-
ня си докторът.

Боледуването на д-р 

Маркова бе съчетано с 
това, че някъде около 
седмица след положите-
лен PCR тя продължава 
да помага на пациенти-
те в болницата и на ко-
легите си.

„Което можех и с как-
вото можех, помагах. 
Докато можех всъщност. 
След това вече си бях 
само пациент“, посочва 
медикът.

Както споменахме, въ-
преки че коронавирусът 
е отдавна зад гърба й, 
четвърти месец тя про-
дължава да усеща за-
дух при по-тежки нато-
варвания, каквито спо-
ред нея като лекар все-
ки ден има.

„Тъй като съм белодро-
бен специалист, ведна-
га след изписването за-
почнах да правя сериоз-
на дихателна гимнастика. 
Почти цял месец правих 
тази гимнастика и може 
би тя помогна да нямам 
още усложнения. Имам и 
едни тръпки, които усе-
щам всяка вечер. Това 

е вече четвърти месец 
след болестта“, обясня-
ва пулмологът.

Благодарна е, че сама-
та тя не успява да зара-
зи никого.

„Дори се учудих, че 
д-р Иванова, с която ра-
ботим тук, не е болна. 
Пътувахме заедно в кола 
и аз след два дни вече 
установих, че съм болна. 
Имах много силно главо-
болие, което значи, че 
вече съм била заразена, 
а бяхме една до друга – 
на 20 сантиметра разсто-
яние. Никой не се зара-
зи – нито от близките ми, 
нито от другите контакт-
ни хора“, разказва д-р 
Маркова.

На всеки два месеца тя 
проверява нивата на ан-
тителата си. За момента 
казва, че са достатъчно 
високи, за да не бърза 
да се ваксинира.

„Когато паднат между 
20 и 50, вече ще се вакси-
нирам. Някъде юни ще е 
това, предполагам“, уточ-
нява медикът.

Айтоският ковид-герой д-р Силвия Маркова 
четвърти месец е със задух след болестта

Дона МИТЕВА

Ирина Иванова работи 
в системата на аптечното 
дело, тя е стоковед. С нея 
разговаряме обаче не за це-
ните на лекарствата, а за це-
ната на живота, притеснени-
ята и всичко, което е мина-
ло през главата й в момен-
та, в който PCR тестът по-
казва положителна проба 
за COVID-19.

Датата 10 ноември за бъ-
деще тя ще свързва точно с 
това. „Не бях изненадана от 
факта, че пробата ми е по-
ложителна, защото на ра-
бота вече имаше няколко 
колеги с COVID-19. Логично 
бе и други да дадем поло-
жителна проба. Притесних 
се не толкова за себе си, 
колкото за майка ми, коя-
то е на 65 години и има ви-
соко кръвно. Там, както се 
очакваше, нещата протеко-
ха малко по-тежко“, разказ-
ва Ирина.

Дни след нейната поло-
жителна проба, с такава се 
оказват майка й и сестра й. 
Така трите дами остават за-
творени в апартамента за-
едно. „Имахме подкрепата 
на наши близки, приятели, 
колеги. Обаждаха ни се не-
прекъснато по телефона, пи-
таха ни дали нямаме нужда 
от нещо. Колеги дори изя-
виха готовност да сложат 
предпазен костюм и всич-
ки други средства и да дой-
дат при нас, или да подадат 
през прозорец, врата оно-
ва, което ни е нужно. Това 
със сигурност много ни кре-

пеше“, спомня си Ирина. А 
казва, че карантината при-
ема нормално, дори се оп-
итва да гледа на нея като на 
почивка. „Последните три- 
четири дни, когато се чувст-
вахме добре, тогава стана 
малко тегаво, че не може-
хме да излизаме от къщи“, 
обясни бургазлийката.

И трите жени са били с 
обичайните симптоми – бол-
ки в очните ябълки, облас-
тта на бъбреците, темпе-
ратура, сърцебиене, тотал-
на отпадналост, задъхване. 
„Имаше един критичен мо-
мент с майка. Със сигурност 
се уплаших за нея, но двете 
със сестра ми бяхме убеде-
ни, че няма да се стигне до 
болница. Давахме си кураж 
непрекъснато. Позитивното 
мислене, че на следващия 
ден ще сме по-добре, бе 
основното, което ни воде-
ше. Позитивната настройка 
бе много важна. А и покрай 
майка ни нямахме време за 
черни мисли и отчаяние“, 
обяснява жената. Не скри-
ва и това, че тя от много вре-
ме се занимава с йога и на-
ученото в клуба много й по-
мага при борбата с вируса. 
Особено при дишането и по-
зитивирането на мислите.

„Лекарската помощ от 
страна на джипито ни бе 
много адекватна, навремен-
на. Винаги бе насреща, при 
всяко позвъняване си вди-
гаше телефона. Добавяха 
се лекарства, особено при 
майка ни. Обръщаше ни се 
нужното внимание“, подчер-
тава Ирина.

Ирина Иванова, стоковед:

Позитивното мислене  
е много важно, за да  
се пребори COVID-19

Георги РУСИНОВ

Ваксинирането чрез он-
лайн регистрация в Бургас 
спря. Наш репортер видя 
на място пред ваксина-
ционния кабинет на РЗИ-
Бургас, че за разлика от пе-
тък, в понеделник сутрин-
та опашки нямаше. В петък 
премиерът Бойко Борисов 
разпореди ваксинирането 
с „Астра Зенека“ да бъде 
временно преустановено. 
Причината – недопустими 
нежелани лекарствени ре-
акции при правилна употре-
ба на ваксината и започна-
лата в тази връзка провер-
ка на Европейската агенция 
по лекарствата (ЕМА). 

В Пловдив здравният ми-
нистър обясни, че се прове-
рява случай, в който жена 
е починала няколко часа 
след ваксинация с „Астра 
Зенека“. Към момента не 
се посочва, че ваксинаци-
ята е причина за кончина-
та на жената.

Опитахме да се свържем 
с д-р Георги Паздеров, ди-
ректор на РЗИ-Бургас, за 

да отговори кога се очаква 
ваксинирането на онлайн 
регистриралите се да про-
дължи и какво се случва 
със запазените им часове, 
но вчера той не отговаряше 
на позвъняванията ни.

Все пак на сайта на 
Здравната инспекция са 
качени две кратки съобще-
ния. И двете са от петък. 
Първото касае временно-
то прекратяване на вакси-
нацията с „Астра Зенека“. 
Д-р Паздеров пояснява, че 
до издаване на заповед от 
Министерството на здраве-
опазването и до второ на-
реждане тя няма да про-
дължи.

Отговор на въпроса за за-
пазените часове намираме 
във второто съобщение. В 
него се посочва, че лицата, 
веднъж заявили желание в 
електронния портал да се 
ваксинират с РНК вакси-
на ще бъдат уведомени до-
пълнително за дата, каби-
нет и час, при наличието на 
такава, без да е необходи-
мо допълнително да се ре-
гистрират.

Кметът на община Бургас 
Димитър Николов обясни 
пред медии, че доставки на 
ваксините на „Пфайзер“ и 
„Модерна“ в Бургас се оч-
акват до дни. С РНК вакси-
ни в морския град в момен-
та се ваксинират единстве-
но служители на съдебната 
власт, както и такива, на ко-
ито трябва да бъде поставе-
на втора игла.

На сайта на Министер-
ство на здравеопазване-
то се съобщава, че вче-

ра в страната са пристиг-
нали 21 060 дози от вак-
сината срещу COVID-19 на 
„Пфайзер“. Доставените ко-
личества веднага са раз-
пределени към регионал-
ните здравни инспекции 
в страната. Това означа-
ва, че от днес най-вероят-
но ваксинирането на хора-
та с онлайн регистрации ще 
продължи. В петък 19 март  
се очаква да пристигнат 
33 600 дози от ваксината на 
„Модерна“ в България.

Без опашки  
за ваксинация в Бургас

Георги РУСИНОВ

За три дни в Бургаска 
област са регистрира-
ни 579 нови случая на 
заболели от коронави-
рус, показва справка 
на „Черноморски фар“ 
в РЗИ-Бургас. Общината 
с най-много случаи от-
ново е най-голямата – 

Бургас. Там 332-ма души 
са се заразили с COVID-
19. Следва Несебър с 
46, Поморие – 35, Айтос 
– 32, Карнобат – 28, 
Царево – 20, Средец – 19, 
Сунгурларе и Созопол – 
17, Камено – 12, Руен – 11, 
Приморско – 9 и Малко 
Търново – 1.

От новите заболели 

хоспитализирани са 35 
души. Всички останали 
са на лечение в домаш-
ни условия. Няма паци-
ент в тежко състояние и 
реанимация. Един медик 
е сред новозаразените, 
петима учители и петима 
ученици. Починали за пе-
риода от 12 до 14 март в 
областта са 8 души.

Общо  за  област 
Бургас случаите с ре-
гистрирани положител-
ни проби за COVID-19 
към момента са 17 890. 
Излекувани са 11 921 
лица. Хоспитализирани 
общо 444 пациенти. На 
домашно лечение са 
4970 лица. Починали са 
555 лица.

579 нови случая на коронавирусЗа три дни 
в областта:



Съветници питат, 
администрацията отговаря

„Черноморски фар“

ГЕРБ откри предизбор-
ната си приемна, която по 
традиция се намира до Ча-
совника в центъра на Бур-
гас.

Водачът на листата на 
коалиция ГЕРБ-СДС в Бур-
гас – Любен Дилов, и оста-
налите кандидати за на-
родни представители да-
доха старт. На събитието 
присъства и зам.-предсе-
дателят на ГЕРБ и кмет на 
община Бургас Димитър 
Николов, като то премина 
при спазване на всички 
противоепидемични мер-
ки.

Всеки ден в рамките на 
предизборната кампания 
гражданите ще могат да се 
срещнат с кандидатите за 
депутати на това място и 
да поставят своите въпро-
си или да дават своите 
идеи. Отбилите се там ще 
могат да научат национал-
ните приоритети на парти-
ята, както и да се запозна-
ят с акценти от регионал-
ната програма.

Пред медиите и насъб-
ралите се граждани канди-
датът за народен предста-
вител от коалицията ГЕРБ-
СДС Ивелина Василева 
подчерта, че от ГЕРБ раз-
читат на личните срещи с 
хората, за да чуят мнение-
то им за политиката, която 
се води, за идеите за бъ-
дещото развитие на реги-
она. „За нас е изключител-
но ценно, че в този фор-
мат имаме възможност да 
общуваме пряко с хората. 
За жалост в пандемичната 
обстановка по-труден е 
контактът, но пък открита-
та приемна ни дава въз-
можност. Както винаги до-

сега залагаме на конкрет-
ни ангажименти, които по-
емаме пред нашите съ-
граждани. Гордеем се с 
това, че до този момент не 
сме ги подвели и всяка ед-
на регионална програма, 
която сме представяли 
пред тях, във всички кам-
пании досега е изпълнена 
на 100%. Сега основният 
фокус е здравето на всич-
ки българи, приоритет са 
мерките, които да се пред-
приемат в сферата на 
здравеопазването. Обра-
зованието продължава да 
бъде също приоритет.

И инвестициите ще про-
дължават, затова учители-
те да бъдат мотивирани и 
учениците да се чувстват 
добре в една комфортна 
среда с най-модерното 
оборудване. Що се отнася 
до регионалните ангажи-
менти – това е да се реа-
лизират четирилентовите 

пътища до центровете на 
общините в Бургаска об-
ласт.

Освен това нашата идея 
за изграждането на детска 
университетска болница в 
Бургас е в развитие. Това 
ще бъде първата модерна 
университетска болница. 
Другото, което за нас е из-
ключително важно – е про-
дължаването на програма-
та за саниране. Поемаме 
ангажимент за рестарт на 
програмата за саниране, 
която ще се разгърне не 
само за многофамилните, 
но и за еднофамилните 
сгради.

Не искам да пропусна и 
привличането на нови ин-
веститори чрез развитие-
то на индустриални зони, 
надграждане на постигна-
тото досега. Винаги с ми-
съл за околната среда – 
привличане на производ-
ствени предприятия за 

чисти производства. Ин-
вестиции за по-чисто Чер-
но море. Вече имаме зеле-
на светлина и за старт на 
най-големия в страната 
проект за модернизация 
на ВиК мрежата на тери-
торията на област Бургас. 
Вече започнаха тръжните 
процедури“, коментира 
приоритетите Ивелина Ва-
силева.

Проф. Севдалина Турма-
нова, която също е канди-
дат за народен представи-
тел, коментира, че кампа-
нията върви нормално. От 
ГЕРБ категорично са зало-
жили на позитивизма. 
„Гражданите освен че из-
слушват отчитане на на-
правеното досега, отпра-
вят към нас и конкретни 
критики, конкретни посла-
ния за следващия упра-
вленски период. Освен 
приемната на открито, ко-
ято откриваме тук, до Ча-

совника, ще се постараем 
да имаме такива във всич-
ки общини на територията 
на област Бургас. Ще раз-
крием такава приемна в 
най-големия комплекс 
„Меден рудник“, както и в 
другите комплекси на гра-
да. Наред с националните 
приоритети ние въвежда-
ме и регионалните.

Бих искала само да до-
бавя, че ще продължим ин-
вестициите във висшето 
образование и издигане 
имиджа на Бургас като 
академичен град. Наша 
цел ще бъде развитието на 
най-новия факултет – ме-
дицинския, който отвори 
врати, и неговото укрепва-
не. Възможността за обу-
чение и на чуждестранни 
студенти, с възможност за 
разкриване и на други спе-
циалности.

Ще се борим за това го-
лемите университети да 
имат възможност да от-
криват филиали, селектив-
но и с преференция в реги-
они, които се развиват и 
имат нужда от нови специ-
алности. Например както 
бе представена новата 
специалност в НХА, пряко 
свързана с региона. Из-
ключителен акцент в про-
грамата ни е по-чисто мо-
ре – има голям проект 
между България и Турция, 
който се реализира в мо-
мента между партньорски-
те университети в Одрин и 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“. Основна 
цел ще бъде запазването и 
оценката на замърсяване-
то на Черно море, конкрет-
но на Бургаския залив и 
съответно надолу към Бос-
фора с пластмаси. Ще ак-
центираме върху политики 

на ангажираност на всич-
ки граждани, на всички це-
леви групи като учащи и 
студенти с повишаване 
знанията за този вид за-
мърсяване и затова как 
можем да стимулираме 
местния бизнес и рибар-
ските групи да променят 
поведението си спрямо то-
зи вид замърсители.

Кандидатът за депутат 
от Поморие Ася Пеева ко-
ментира, че исканията на 
поморийци се припокри-
ват с тези на регионално и 
национално ниво като ця-
ло. „Желанието на помо-
рийци е за по-добра спорт-
на инфраструктура – да 
има такава и в малките на-
селени места, не само в 
областните центрове. 
Обезлюдяването на мал-
ките градове и концентра-
цията на населението в 
по-големите градове е про-
блем. Разширяване на об-
разователната инфра-
структура – доизграждане 
и разширяване на детски 
градини и училища, също е 
като искане на жителите, 
тъй като колкото и мотиви-
рани да са преподаватели-
те и учениците, ако нямат 
съвременна среда за обу-
чение и добре оборудвани 
кабинети и нови методи и 
средства за обучение, 
ефектът няма да е достатъ-
чен. Това, което се споме-
на за чисто море, за чиста 
природа, осигуряване по-
вече полети до Бургас в 
подкрепа на туристиче-
ския бранш, дигитализа-
ция на услугите с цел ле-
сен достъп до администра-
тивни услуги – това са не-
щата, които поморийци оч-
ертаха като свои искания“ 
– обобщи Пеева.
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ГЕРБ с открита  
приемна до Часовника

КУПУВанЕтО и ПрОДаВанЕтО на ГЛаСОВЕ Е ПрЕСтЪПЛЕниЕ

„Черноморски фар“

Ден след откриването на 
традиционната приемна до 
Часовника, и в к-с „Меден 
рудник“ ще има място за 
срещи с кандидатите от лис-
тата на коалиция ГЕРБ-СДС. 
Приемната стартира в неде-
ля и се намира до бл.114, в 
района на бл.100. Шатрата в 
най-големия и бързо разви-
ващ се комплекс в Бургас 
ще работи от 11.00 ч. и се 
предвижда да бъде мобил-
на. 

Кандидатите за депутати 
проведоха разговори с жи-
телите на комплекса. Един 
от най-честите въпроси бе 
свързан със санирането на 
блокове. В регионалната 
програма на ГЕРБ като прио-
ритет е посочен рестарт на 
мерките за енергийна ефек-
тивност. Само в Бургас още 
132 блока са с вече сключе-
ни договори с Община Бур-
гас и очакват нов етап на 
развитие. Програмата ще се 
разшири, като към нея се 

включат и еднофамилните 
къщи.

На откритата приемна в 

ж.к. „Меден рудник“ жители-
те на Бургас ще могат научат 
за националните приоритети 

на партията, както и да се 
запознаят с акценти и визии 
от регионалната програма.

На приемните на ГЕРБ до 
Часовника и в к-с „Меден 
рудник“ гражданите ще мо-

гат да задават своите въпро-
си и на общински съветници 
от партията.

Рестарт за санирането в Бургас - 
един от ангажиментите на ГЕРБ



На 4 март 2021 г. СНЦ 
„МИГ – Айтос“  склю-
чи договор по мярка 
7.5 „Инвестиции за пуб-
лично ползване в ин-
фраструктура за отдих, 
туристическа инфра-
структура“ от Стратеги-
ята за Водено от общ-
ностите местно разви-
тие (ВОМР). Това е тре-
тият пореден сключен 
договор между Община 
Айтос и МИГ-Айтос за 
финансиране на проек-
ти към Стратегията за 
ВОМР.

Проектът на Общи-
на Айтос е с наимено-
вание „Вътрешно преу-
стройство на кафе-апе-
ритив в партерния (пър-
ви) етаж от съществу-
ваща административна 
сграда №9 от Общински 
комплекс „Алея на за-
наятите”, находяща се в 
ПИ №000783, мест. Лесо-
парк, землището на гр. 
Айтос в Посетителски 
център“. Стойността му 
възлиза на 194 250 лв. и 
е със 100% безвъзмезд-
на финансова помощ от 
Стратегията за ВОМР на 
МИГ - Айтос.

Основната цел на 
проектното предложе-
ние е обновяване на ту-
ристическата инфра-
структура на територи-
ята на община Айтос, 
чрез изграждане на ту-
ристически Посетител-
ски център, който ще до-

принесе за развитие на 
устойчив туризъм, уве-
личаване на ползите от 
туризма и разнообразя-
ване на туристическото 
предлагане. Центърът 
ще бъде фокусна точка 
за туристическа инфор-
мация и място за про-
веждане на туристиче-
ски атракции – изложе-
ния и демонстрации на 
местни занаяти, обичаи, 
кулинария и фолклор. 

Специфични цели:
1.Вътрешно преустрой-

ство и реконструкция на 
съществуваща сграда и 
превръщането й в посе-
тителски център; 

2. Подобряване на ма-

териално-техническата 
база в областта на ту-
ризма;

3. Популяризиране на 
културно-историческото 
наследство и природни-
те забележителности в 
община Айтос; 

4. Устойчиво разви-
тие на територията чрез 
ефективно използване 
на местните ресурси. 

Основни дейности, 
които се предвиждат 
при изпълнение на про-
екта, са:

Изпълнение на 	
строително-монтаж-
ни работи на проект 
„Вътрешно преустрой-
ство на кафе-аперитив в 
партерния (първи) етаж 
от съществуваща ад-
министративна сграда 

№9 от Общински ком-
плекс „Алея на занаяти-
те”, находяща се в ПИ 
№000783, мест. Лесо-
парк, землището на гр. 
Айтос в посетителски 
център”

Осъществяване на 	
независим строителен 
надзор;

Доставка и монтаж 	
на оборудване

Изграждането на по-
сетителски център е ва-
жна стъпка в развитие-
то на интегриран селски 
туризъм на територията 
на община Айтос, който 
ще съчетае по един нов и 
интерактивен начин пре-
зентацията на местните 
природни, културни, ис-
торически, кулинарни и 
др. ресурси с активно-
то участие на местните 

общности (занаятчии, 
хотелиери, художници, 
фолклорни ансамбли, 
еколози и др.).

Проектът ще има при-
нос в постигането на 
Приоритет 2: Подобря-
ване и развитие на жиз-
нената среда и качест-
вото на живот и интегри-
рано, устойчиво и ефек-
тивно оползотворяване 
на природно-културни-
те ресурси на територи-
ята на МИГ – Айтос, Спе-
цифична цел 2.2: Устой-
чиво развитие на тери-
торията чрез ефектив-
но използване на мест-
ните ресурси от Страте-
гията за ВОМР на МИГ-
Айтос.

Изпълнението на про-
екта трябва да приклю-
чи  до 30.06.2023 г.
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Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година
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Община Айтос и МИГ-Айтос сключиха  
трети пореден договор за финансиране  
на проекти към Стратегията за ВОМР

ВАЖНИ СРОКОВЕ 
ЗА

ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ
За НАРОДНО СЪБРАНИЕ на 4 април 2021 г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни представители за Народно събрание на 4 ап-
рил 2021  година всеки гласоподавател след проверка в избирателния списък  може да поиска: от да-
тата на обявяване на избирателните списъци  22.02.2021 г. :

До 20.03.2021 г.

Избиратели с трайни увреждания, които не им позволяват да упражнят избира-
телното си право в изборното помещение, но желаят да гласуват с подвижна из-
бирателна кутия, заявяват желанието си в писмена форма чрез заявление по об-
разец или чрез електронно заявление през интернет страницата на общините по 
постоянния им адрес или настоящия им адрес в случаите, когато своевременно е 
направено искане по чл.36 от Изборния кодекс за гласуване по настоящ адрес

До 20.03.2021 г Избирател, чийто постоянен и настоящ адрес са в различни населени места, може 
да поиска да бъде вписан в избирателния списък по настоящ адрес.

До 27.03.2021 г. Избирател спрямо когото са допуснати непълноти и грешки в избирателния списък 
подава заявление за отстраняването им до общинската администрация

До 29.03.2021 г.

 Избиратели с трайни увреждания, които не им позволяват да упражнят избира-
телното си право в изборното помещение и желаят да гласуват с подвижна из-
бирателна кутия, но не са подали заявление в срок по чл.37, ал.1 от Изборния 
кодекс /20.03.2021г./, може да гласуват с подвижна избирателна кутия, ако зая-
вят това и при условие, че на територията на населеното място е назначена под-
вижна СИК

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

МИГ-Айтос сключи договор и по мярка 7.5 
„Инвестиции за публично ползване в 
инфраструктура за отдих, туристическа 
инфраструктура“ от Стратегията за ВОМР



Редовните ни читатели със 
сигурност си спомнят среща-
та на НП с чаровната Богда-
на Железова през лятото на 
2019 г. Тогава 16-годишната 
Богдана долетя при близките 
си в родния Айтос от Север-
на Каролина, САЩ. На пре-
красен български език, Боги 
ни разказа за живота си зад 
океана и за онова необясни-
мо чувство на родова принад-
лежност, което всяко лято, а 
през последните години - и 
през зимата, отново я връ-
ща в Айтос.

 Когато семейството й из-
бира да живее в Щатите, Боги 
е едва 4-годишна. Няма спо-
мени за живота си в Бълга-
рия, но никога не губи връз-
ката с родината и Айтос. През 
2019 г. Боги ни разказа още, 
че  живее в Apex, Северна 
Каролина, обича българска-
та история и познава българ-
ските исторически събития и 
личности.

Призна, че е решила да ста-
не журналист и вижда бъде-
щето си в България. Вълнува 
се от стари снимки - на фами-
лията и от града. А едно от лю-
бимите й занимания в Айтос е 
да търси и разглежда архив-
ни фотоси, които след това да 
сравнява с актуални снимки, 
които сама е направила. 

През март 2021 г. Боги от-
ново е в Айтос - ще е тук до 
лятото. И преди още да сме 
се срещнали, научаваме, че 
е сбъднала една от мечти-
те си - да направи свой сайт 
https://beforeandnow.wixsite.
com/mysite "Айтос - преди и 
сега". Впечатлява мотото на 
сайта „Където и да си, обич-
та към Айтос съхрани!“ 

На хиляди километри от 
България Боги поиска све-
тът да знае за Айтос. Качи-
ла е стари снимки, докумен-
ти и публикации за история-

та на Айтос. А анотацията е 
на един от айтоските й при-
ятели - Ангел Тодоров, кой-
то не много отдавна впечат-
ли учените от БАН с истори-
ческа разработка.

Богдана Станчева Желе-
зова, горда айтозлийка, ро-
дена в Айтос, отраснала на 
хиляди километри от родния 
град в Америка, но закърме-
на с любовта към Айтос. Бог-
дана, която дори не си спом-
ня родния град, се завръща в 

него едва на 7 години, за да го 
обикне още повече. И така, в 
продължение на години, вся-
ка лятна и зимна ваканция, 
тя се завръща в любимия Ай-
тос, теглена от силната нос-
талгия по него.

В еднообразното време в 
Америка Богдана започва да 
проучва историята на своя 
град и усеща нуждата да заве-
щае нещо на всички айтозлии, 
както и да популяризира род-
ния град. Така възниква иде-
ята за създаването на този 
сайт „Айтос – Преди и Сега“, 
който ни потапя в миналото на 
нашия град. Проектът е първо-

то проучване, което предста-
вя цялостно историята на Ай-
тос и живота на жителите му 
чрез снимки в различни исто-
рически периоди. Сайтът пра-
ви публични за първи път ре-
дица важни архивни фотоси, 
непознати на айтоската об-
щественост. Открила е сним-
ков материал, който е изклю-
чително интересен от истори-
ческа гледна точка и дава под-
робни данни за архитектурата 
в града, както и за ежедневие-
то на айтозлии. Стотици сним-
ки са издирени, проучени и из-
вадени из културната панора-
ма и забравата. Главната цел 
на Богдана за създаването на 

сайта е обога-
тяването и по-
пуляризиране-
то на местната 
история. 

Ф о т о г р а -
фиите в сай-
та са използ-
вани не само 
като средство 
за обогатява-
не на визуал-
ната предста-
ва за стария 

Айтос, но и като извор, като 
че ли подценяван досега, за 
историята в ново и най-ново 
време. Този подход има голя-
ма историческа и гражданска 
стойност сега, когато с мес-
тен и национален нихилизъм 
се отричат и омаловажават 
десетилетните борби за соци-
ална справедливост. Достой-
но могат да се градят настоя-
щето и бъдещето, ако се ува-
жава миналото в противоречи-
вата му цялост. Обобщеният 
исторически образ на Айтос е 
представен в цялата му слож-
ност, последователност и па-
триотична същност.

Сайтът е ценна добавка към 
всичко, което е писано и пуб-
ликувано за Айтос и неговия 
регион. Със своята актуал-
ност, темата за „Айтос – Преди 
и Сега”, предизвиква и продъл-
жава да предизвиква интереса 
на голяма част от айтоската 
общественост. Поколения ай-
тозлии с помощта на Богдана 
ще се върнат в своите споме-
ни. В това отношение насто-
ящият проект е скромен опит 
със средствата на историче-
ската наука да отговори на об-
ществените очаквания. 

Ангел Тодоров:
В сайта си Богдана е качи-

ла и един прекрасен филм за 
юбилейните айтоски "Славее-
ви нощи", който чудесно хар-
монира с много стари снимки 
от Айтос. Интересно попаде-
ние са и страниците с истори-
чески факти за Айтос от "Бъл-
гарски Алманах от 1897 г." 

Като истински изследова-
тел е успяла да намери и да 
съхрани стари книги и доку-
менти, в които исторически 
присъства родният град. Беше 

ни изключително интересно 
да открием в електронното 
издание редовете за Айтос и 
в историческия труд "Княже-
ство България в историческо, 
географическо и етнографиче-
ско отношение от 1895 г."

Боги предлага на амери-
канските и на българските си 
приятели ценни страници от 
"Разорението на тракийските 
българи от 1913 г." (Любомир 
Милетич) за бежанците от с. 
Чонгара, които са се засели-
ли главно в Айтос.

Публикувала е и статия от 
вестник "Народен Приятел", 
свързани със знакова за гра-
да юбилейна годишнина на 
НЧ "Васил Левски 1869" - "Ай-
тоското читалище празнува 
150 години".

Публикуван е и Албумът на 
Димо Танев със стари сним-
ки на Айтос през различни 
периоди, както и документи 
от Народния съд за айтозли-
ята Еню Георгиев Клянтев от 
40-те години на ХХ в. Клянтев 
е една от историческите лич-
ности на Айтос, за която мал-
ко се знае - кмет, депутат, об-
щественик.

Интересите на Боги са раз-
ностранни, но винаги свър-
зани с историята на Айтос. В 
сайта си грижовно е съхрани-
ла историята на Средно учи-
лище "Христо Ботев". Опита-
ла се е да запази във време-
то спомена за композитора 
Филип Кутев със "Симфония 
на вечността", за Иван Кара-
георгиев - "Полетът на без-
смъртието", ел. списание "Ме-
ридиан 27", за Каля Ченгели-
ева и нейните синове - "Под-
вигът на една майка". Посети-
телите на сайта на Боги полу-
чават и връзка с официалния 
сайт на Община Айтос с всич-
ки новини.   

Очакваме с нетърпение Бо-
гдана в редакцията на НП, за 
да разберем какво се случва 
с нея след последната ни сре-
ща. Какви са плановете й за 
бъдещето и защо във време 
на пандемия е пожелала да 
изчака лятото в Айтос.

НП
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Където и да си,  

обичта към Айтос съхрани! 
Боги със свой сайт „Айтос - 
преди и сега“ - иска светът  
да знае за родния º град

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с писмо с вх.№12-00-26/04.02.2021г. на Дър-
жавна агенция „Безопасност на движението по пътища-
та“, Община Айтос уведомява всички собственици на 
животновъдни обекти с пасищни селскостопански 
животни, че следва стриктно да спазват чл. 106, ал. 1 
от Закона за движението по пътищата, съгласно който 
водачите на пътни превозни средства с животинска 
тяга, на животни или на стада трябва непрекъсна-
то да направляват животните, така че да не създа-
ват пречки и опасности за движението, и да не ги 
оставят без надзор в обхвата на пътя. 

Ако имате в дома-
кинството си непотреб-
ни електрически уреди 
или излязло от употреба 
електронно оборудване, 
можете да се освободи-
те от тях лесно, при това 
напълно безплатно. 

Услугата се предлага 
от Община Айтос, като 
част от стратегията й 
за опазване на околна-
та среда. 

Мобилни екипи на „Ел-
техресурс” АД, органи-
зират  събирането от 
домовете и извозване-
то на излязло от упо-
треба електрическо и 
електронно оборудване  
(ИУЕЕО). 

Заявки могат да се 

подават всеки работен 
ден на единен телефо-
нен номер – 0 800 14 100, 
или на e-mail: order@
makmetal.eu.

Изпълнението на за-
явки е напълно безплат-
но за граждани и фир-
ми. Изхвърлянето на 
подобен тип отпадъци в 
контейнерите е забра-
нено, а нарушителите 
подлежат на сакнция. 

Услугата на Община 
Айтос от една страна 
предотвратява струпва-
нето на отпадъци във и 
около контейнерите, и в 
същото време доприна-
ся за опазване на град-
ската среда от замър-
сяване.

Община Айтос предлага услуга
СЪБИРАНЕ И ИЗВОЗВАНЕ НА ИЗЛЯЗЛО ОТ УПОТРЕБА ЕЛЕКТРИЧЕСКО 
И ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ НА ТЕРИТОРИЯТА НА ОБЩИНА АЙТОС

АКО ИМАТЕ НЕПОТРЕБНИ ЕЛУРЕДИ И ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ

ОСВОБОДЕТЕ СЕ ОТ НЕНУЖНОТО ОБОРУДВАНЕ СЪС ЗАЯВКА НА БЕЗПЛАТЕН ТЕЛ. 0 800 14 100

Здравейте, приятели,
Знаете, че всяка година за рождения ден на наша-

та фирма организираме благотворителна кампания за 
деца в нужда! 

С радост Ви съобщаваме, че тази година отново да-
ваме старта на една страхотна благотворителна кампа-
ния „Ти не си сам“! Тя обхваща деца, изоставени от ро-
дителска грижа и болни дечица по домовете. 

Тази година събираме:
- Дрехи (от бебчета до 18-годишна възраст) 
- Играчки 
- Книги, тетрадки, книжки за оцветяване, химикалче-

та и всякакви канцеларски консумативи
- Пари НЕ събираме, но ние от „Фънки Мънки Ентъртей-

нмънт“ ще дадем 30% от нашата печалба за месец март 
и април и ще накупим всякакви неща на децата 

Ще се радваме с тази кампания да надминем успеха 
на миналогодишната, когато събрахме над 200 кг дрехи 
и играчки за дечицата.

За нас ще бъде огромно удоволствие и щастие, ако се 
включат повече хора! 

Ако и Вие искате да станете част от тази наша кам-
пания и да дарите, може да се свържете с нас на тел: 
0885702085

„Ти не си сам“ - Благотворителна кампания 2021
„Фънки Мънки Ентъртейнмънт“

Богдана - спомен от миналото лято 
в България...

На 3 март 2021 г. с приятели на връх 
Шипка

Една от старите снимките от Айтос в сайта на Боги, която мал-
ко айтозлии са виждали - Албум на Димо Танев 2

Благотворителна 
кампания 2021

СЪОБЩЕНИЕ

ПГСС „Златна нива” - гр. Айтос, 
ул.”Славянска” №50

Професионална гимназия по селско стопанство "Злат-
на нива" - град Айтос приема оферти за закупуване на 
Полиетиленова оранжерия с размери 4х8 – 32кв.м - 1 
брой, до 1012 лв. с ДДС и Мобилна мивка за полиети-
ленова оранжерия - 1 брой, до 190 лв. с ДДС. Кандида-
тите могат да участват и за отделни позиции. Оферти-
те се получават в запечатани, непрозрачни пликове до 
16,00 часа на 02.04.2021 г. За допълнителна информация 
тел.0888 20 66 82 и на pgss-aitos.org.



Казвам се Кремена Стоянова Стоянова 
и съм на 36 години от град Айтос. По про-
фесия съм начален учител. Работя в СУ 
„Елин Пелин“ с. Руен. Историята на мое-
то заболяване започна още преди 26 го-
дини. Тогава ми беше направена първата 
операция на гърдата, при която извадиха 
първия тумор - голям колкото яйце. След 
това проблемите продължиха и през го-
дините досега. 

До този момент имам направени 16 опе-
рации общо на двете гърди. Досега съм 
имала огромния късмет, защото туморите 
винаги бяха доброкачествени - фиброаде-
номи. През цялото това време съм търсила 
помощ от докторите в България. Операци-
ите са ми извършени в София и в Бургас. 
Посещавала съм много специалисти онко-
хирурзи, които откриваха туморите през 
годините и съответно следваше поредна-
та операция. Всички те казваха, че при-
чината за появата на тези тумори е ран-
на менструация и ме убеждаваха, че след 
като родя и започна да кърмя, проблеми-
те ми ще спрат. Но за съжаление това не 

се случи. Днес съм майка на две деца, но 
проблемите остават.

Причината да стартирам дарителска 
кампания е, че сумата която ми е нужна 
за операция в Турция, в гр. Истанбул е не-
посилна за мен. Тази година реших да се 
обърна към специалистите в Турция. На-
сочих се към болница GAZIOSMANPASA 
HASTANEZI в град Истанбул. Останах оча-
рована от тяхното отношение и подход на 
лечение. До този момент финансово се 
справях за моите посещения в Истанб-
ул до момента, в който ми е нужна сума-
та от 15 000 евро.

Направила съм генетични изследвания, 
които представляват генетичен панел за 

рак, тъй като в рода си имаме много за-
болели от рак. След всички изследвания, 
които направих - ядрено-магнитни резо-
нанси, ехографии и т.н. комисиите, кои-
то се събраха в болницата, взеха реше-
ние за операция - мастектомия (пълно от-
страняване на двете гърди и поставяне 
на протези).

В момента имам 11 тумора, които са се 
получили от многото извършени операции 
в България, имам и болки вече под двете 
мишници и ръцете.

Моля ви, който има възможност, нека 
помогне! 

Всеки един лев е от огромно значение 
за живота ми! 

Благодаря Ви от сърце! 

Начините, по които може да помогне-
те, са:

ДАРИТЕЛСКА СМЕТКА: 
BG48UNCR70001524335000
BIC:UNCRBGSF
KREMENA STOYANOVA STOYANOVA

Еконт - чрез паричен превод към бан-
ковата сметка на Креми.

Изипей - чрез паричен превод към 
банковата сметка на Креми.

15 март 2021 г., 9.00 
часа, традиционно пита-
ме д-р Паруш Парушев 
за ситуацията в ковид-
отделението на „МБАЛ 
Айтос“ ЕООД.

"20 от 20 легла в отде-
лението са пълни. Днес 
изписваме петима, още 
толкова чакат да бъдат 
приети. Пациентите ни 
са от Айтос, Руен, Бур-
гас, имахме болни и от 
Несебър, Созопол. В мо-
мента нивото на заетост 
е като това преди Коле-
да. Справяме се, въпре-
ки че проблемът с ка-
дрите е много сериозен. 
Командироваме лекари 
от други отделения, но е 
трудно да продължава-
ме така. В момента две 
медицински сестри са 
болни. И двете не са за-
разени в отделението, а 
в семейството. Катего-
ричен съм, че при нас е 
най-сигурно", коментира 
за НП д-р Парушев. 

Напрежението е за 
персонала, от септем-
ври м.г. медиците не са 
почивали. Стана ясно 
още, че и три санитар-
ки са извън строя, една-
та е с ковид, двете  са с 
други заболявания. През 
м. март отделението раз-

чита на медсестри от Ме-
ден рудник и от Сунгур-
ларе. Има и студенти, ко-
ито извършват различни 
манипулации в помощ на 
медсестрите.

„Като цяло, случаите 
са малко по-леки, забо-
ляването протича не тол-
кова тежко. Но новият 
щам е по-заразен. Па-
циентите ни са значител-
но по-млади - на 40-50-
55 години. Добрата но-
вина е, че не сме изпра-
щали тежки случаи за 
реанимация в Бургас”, 
каза още управителят на 
МБАЛ-Айтос.

В айтоското ковид-
отделение случаите са 
средно тежки и тежки и 
изискват сериозно ле-
чение. Според д-р Па-
рушев, персоналът една 
стига за тези 20 легла, 
така че за увеличаване 
на броя им поне засега 
не може да се мисли.

Що се отнася до симп-
томите на новия щам, те 
не се различават от вече 
известните - висока тем-
пература, болки в гърди-
те и задух, но ситуация-
та се овладява по-бързо. 
Няма промяна при ле-
чението на пациентите, 
лекарите спазват опре-

делен алгоритъм, макар 
че всеки случай е инди-
видуален, казва още д-р 
Парушев.

Управителят на МБАЛ-
Айтос е категоричен, че 
въпреки проблема с ка-

дрите, ситуацията в ко-
вид-отделението в Ай-
тос сега е по-спокойна, 
тъй като медиците вече 
преминаха през две въл-
ни на инфекцията.

НП
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Пациентите с COVID в МБАЛ-Айтос по-млади, 
заболяването протича не толкова тежко

Където и да си,  
обичта към Айтос съхрани! 

На основание чл.175 и чл.183, ал.3 от Изборния кодекс  във връз-
ка с  предизборната кампания за Изборите за  народни представите-
ли за Народно събрание на 4.04.2021 г., кметът Васил Едрев издаде 
Заповед №РД-08-126 от 01.03. 2021 год., в която се определят мес-
тата за поставяне на агитационни материали, както следва:

В град Айтос агитационни материали се поставят на фасадата (про-
зорците) на сградата на Общинския център за социални и здравни 
услуги, ул.”Васил Левски” №3. Агитационни материали в населени-
те места се поставят на таблата на сградите на кметствата. На имо-
ти, собственост на физически или юридически лица, агитационните 
материали могат да бъдат поставяни, след разрешение на собстве-
ника или управителя на имота.

Партиите, коалициите и инициативните комитети в срок до три дни 
след датата на провеждане на изборите са длъжни да премахнат по-
ставените от тях агитационни материали.

ЗА АГИТАЦИОННИТЕ МАТЕРИАЛИ 
НА ПАРТИИТЕ И КОАЛИЦИИТЕ

Д-р Паруш Парушев - управител 
на „МБАЛ Айтос“ ЕООД за 
новата вълна на инфекцията

Д-р Паруш Парушев

С
ни

м
ки

: А
рх

ив
 Н

П

Ковид-отделението на „МБАЛ-Айтос“ ЕООД

В края на м.г. МЗ предостави на МБАЛ-Айтос два 
кислородни концентратора

Двама от най-добрите айтос-
ки състезатели - Октай Ахмед 
и Алиш Алиш, се готвят за тра-
диционния Международен тур-
нир "Петко Сираков-Иван Или-
ев" за юноши до 23 години, в 
зала“Изгрев“ в Бургс, което 
ще се проведе от 25 до 28 март 
2021 г.

На 17 март т.г. отборът на ка-
детите на Клуба по свободна 
борба "Айтос" и техните треньо-

ри ще пътуват за Самоков, къде-
то ще се проведе най-престиж-
ното състезание на Федерация-
та през годината - Държавното 
първенство за кадети.

"Младежите и кадетите са в 
добра форма, очакваме отлич-
но представяне на айтозлии и 
на двете престижни състезания", 
коментира за НП Ружди Ахмед - 
президент и треньор на клуба.

НП

ДА ПОМОГНЕМ 
НА КРЕМИ

Кремена Стоянова: 
„Сумата за 
операция в Турция е 
непосилна за мен“

Кремена Стоянова

Айтоските борци - пред 
две важни състезания 



В навечерието на Сирни Заго-
везни, библиотеката на СУ "Христо 
Ботев" - Айтос традиционно събра 
ученици, учители и родители, за да 
съпреживеят и почувстват типичната 
за празника обредност. Във фоайе-
то на училището пък беше подреде-
на изложба на изработените от уче-
ниците кукерски маски и картини. 
Децата, получили най-висока оцен-
ка от журито на училищния конкурс, 
бяха наградени от директора Пен-
ка Кирязова.

По идея на преподавателките Ру-
мяна Йорданова и Дора Пантелее-
ва, традицията на Сирни Заговезни 
беше представена с много артисти-
зъм от ученици от 1 Б, 3 "Б" и "В" кла-
сове. Малките актьори с много жела-
ние представиха пред младата пуб-
лика как се подрежда трапезата за 
празника, "амкането" с бяла халва и 
ритуала за прошката. Децата се за-

бавляваха и в същото време вложиха 
много старание, за да пресъздадат една 
незабравима възстановка на обичая пре-
ди Великия пост. Принос за празничното 
вълнение имаше специалното участие на 
четвъртокласничката Елис Тунджай от те-
атрална школа "Златните ключета".

Чуха се и наричания, и поучения, и по-
желания - да се пази традицията, която 
сближава хората и ги прави по-добри. 
Децата научиха още, че огънят е основен 
елемент от празника, а кукерските дру-
жини обикалят по домовете, разиграват 
комични сцени, гонят злите сили и благо-
славят за здраве и плодородие.  И учас-
тниците, и зрителите на вълнуващия учи-
лищен празник на прошката усетиха ма-
гията на фолклорните традиции.

НП
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Малките ученици на СУ „Христо Ботев“  

с възстановка на обичая за Сирни Заговезни

За поредна година от-
лично представяне на ма-
тематиците на СУ " Христо 

Ботев". Традиция за боте-
вци е да се представят ус-
пешно в международно-

то състезание "Математи-
ка без граници". В зимния 
кръг на престижната над-
превара възпитаниците на 
училището завоюваха 17 
златни, 16 сребърни и 34 
бронзови медала

"Изключително сме гор-

ди и сме щастливи, че има-
ме възможността да обу-
чаваме такива ученици 
като вас! Продължавайте 
с амбиция, труд и постоян-
ство да развивате своите 
математически заложби! 
Бъдете неуморни в жаж-

дата си за знания! Разви-
вайте се и берете плодове-
те на вашите успехи. Нека 
добрите ви успехи се мно-
жат с добрите ви дела!", 

поздрави победителите в 
международното състеза-
ние директорът Пенка Ки-
рязова.

НП

Младите актьори с преподавателките Румяна Йорданова и Дора Пантелеева

Първолаците с първа изява

Математиците на „Ботев“ със 17 златни,  
16 сребърни и 34 бронзови медала
от „Математика без граници“



„Черноморски фар“

“БСП за България” пред-
стави листата си от канди-
дати за народни представи-
тели от 2-ри МИР – Бургас в 
Карнобат и Сунгурларе.

“Направихме една много 
силна листа. Аз съм убеден, 
че БСП е на прага да спече-
ли. Още един път искам да 
си пожелаем само победа”. 
Това заяви по време на сре-
щите водачът на листата Пе-
тър Кънев. Той изложи и ос-
новните акценти от програ-
мата на коалицията.

“Дълбоко възмутена и раз-
очарована съм, което виж-
дам и в много хора, от този 
модел на управление, от 
това безхаберие, което ГЕРБ 
наложи във всякакви сре-

ди. Аз не мога да се иденти-
фицирам с такова управле-
ние. Чувствам се обидена и 
унизена от факта, че наша-
та държава, която е с такова 
героично минало, живее по 
този унизителен начин. Това 
ме кара да се включа в тази 
битка”, каза от своя страна 
проф. Юлия Йоргова.

“Работим за една кау-
за, която се казва Българ-
ска социалистическа пар-
тия. Имаме една основа, 
на която сме стъпили здра-
во, просто трябва да над-
граждаме и съответно да 
се поздравим с победа на 
изборите”, подчерта Тодор 
Байчев.

“Страната ни се нами-
ра наистина в лошо състо-
яние. Криза има във всяка 

една сфера. Мисля, че като 
юрист бих могла да бъда по-
лезна да търсим практики и 
правилни решения”, заяви 
Андреана Премянова-Янко-
ва. Тя добави още, че всич-
ки заедно можем да започ-
нем някаква промяна.

“Страхът е сковал цяло-
то общество. Но нека не се 
лъжем, той е сковал и ГЕРБ, 
усещат, че победата им се 
изплъзва. Аз съм убеден, 
че вечерта на 4 април ще се 
поздравим с победа”, каза 
Борислав Стефанов.

На прага сме да спечелим
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КУПУВанЕтО и ПрОДаВанЕтО на ГЛаСОВЕ Е ПрЕСтЪПЛЕниЕ

Водачът на „БСП за България“ в Бургас:

„Черноморски фар“

Водачът на листата на коалиция „БСП за България“ 
за 2-ри МИР – Бургас и председател на Комисията по 
икономическа политика и туризъм към 44-тото Народ-
но събрание инж. Петър Кънев проведе работна сре-
ща с председателя на Управителния съвет на „ЛУКОЙЛ 
Нефтохим Бургас“ АД Ильшат Шарафутдинов. Срещата 
се състоя по покана на ръководството на компанията, 
тъй като инж. Петър Кънев е член на Обществения съ-
вет на дружеството. Отчетени бяха данни за приключ-
ването на изминалата година и бяха обсъдени резулта-
тите от работата.

„2020-а бе една от най-тежките години за този огро-
мен конгломерат на химическата индустрия“, коменти-
ра след края на срещата инж. Кънев.

„Добрата новина е, че в работна проектна фаза вече 
е реализирането на голяма нова инвестиция в рамки-
те на около 600 милиона долара. Проектът е свързан с 
производство на полиетилен и полипропилен, тъй като 
рафинерията разширява конгломерата от своите про-
дукти. Обсъдени бяха и планове за бъдещото сътруд-
ничество за разкриване на нови работни места в Бур-
гаска област“, каза още водачът на листата на социа-
листите в Бургас.

Уважаеми избиратели,
Обръщам се към Вас като канди-

дат за народен представител от граж-
данската квота в листата на коали-
ция „БСП за България“ от II МИР Бур-
гас. Поех тази отговорност с ясното 
съзнание, че страната ни се намира в 
тежка криза – икономическа (над 1,5 
млн. българи живеят в бедност) и де-
мографска (до 2030 г. се очаква бъл-
гарите да се стопят с 1,5 млн. души 
спрямо 2001 г.). Всеки един от нас, 
който получи възможност и има об-
разование, професионален опит, зна-
ния и ентусиазъм, трябва да се вклю-
чи в битката за оцеляването ни като 
нация и просперитета ни като държа-
ва. Същевременно, за мен е привиле-
гия да работя за България и да мога 
да защитавам интересите на обикно-

вения човек и да участвам в борбата 
за по-добър живот на децата, внуци-
те и родителите ни. 

Заставам до всички, които милеят 
за Родината ни и очакват повече соци-
ална сигурност и шанс за достоен жи-
вот. Ще инициирам и подкрепям всич-
ки усилия, насочени към подобряване 
на качеството на живот, повишаване 
на доходите и пенсиите, защита на 
правата на най-уязвимите групи – де-
цата, младите хора, хората с уврежда-
ния и пенсионерите. Смятам да рабо-
тя активно за намаляване на админи-
стративната тежест и бюрокрацията, 
особено по отношение на дейността 
на малките и средните предприятия, 
както и за преодоляването на иконо-
мическите и социалните последствия 
от пандемията.

Заставам и до тези, които са били 
принудени да напуснат Родината ни 
в търсене на по-добър живот. Ще на-
правя всичко възможно да ги мотиви-
рам да се върнат и да работят в и за 
България, тук където са техните роди-
тели, близки, приятели от детинство и 
роден дом. Нека им дадем шанс да от-
гледат своите деца в духа на българ-
ските традиции. 

Предвид демографската катастро-
фа, в която се намира България ще 

работя за създаване на условия за 
приобщаването и социализацията 
тук на етническите българи от Украй-
на (над 200 хиляди) и Молдова (около 
100 хиляди). 

Аз съм потомка на тракийски бежа-
нци като много от семействата, живе-
ещи в Бургаска област. В тази връз-
ка ще подкрепям всички законода-
телни инициативи и мерки на изпъл-
нителната власт, насочени към защи-
та на техните морални права и право 
на обезщетение. 

Ангажирам се да участвам в регу-
лярни срещи с избирателите в II МИР 
Бургас, защото смятам, че общест-
веният дневен ред и техните пробле-
ми трябва да диктуват работата на на-
родните избраници.

Вярвам, че коалиция „БСП за Бъл-
гария“ предлага конкретни решения 
за справяне с катастрофалната си-
туация, в която се намира страната 
ни. Слоганът #СгрижаКъмХората от-
разява целта на предизборната плат-
форма, а именно постигането на ус-
ловия за по-добър живот във всички 
сфери на обществения живот и ико-
номиката. 

Ако искате да подкрепите идеите, 
които отстоявам, гласувайте с бюле-
тина номер 4, преференция 104.

Силвия ШатЪрОВа

Бърз преглед на регистри-
те в РИК на бургаските лис-
ти за депутати показва, че в 
тази на Политическа коали-
ция „НФСБ и Воля“ са на-
мерили пристан твърде ин-
тересни имена. Очевидно 
липсата на подготвени ка-
дри и бързо сформирана-
та коалиция се е отразила 
при подбора на кандидат-
депутати. 

В листата влиза бившият 
кмет от Приморско от края 
на 90-те години и общински 
съветник в няколко манда-
та Димитър Димитров. Той 
е поставен под номер 6 в 
Патриотичната коалиция 

„НФСБ - Воля“. Отново там 
попада и бургаският мачо 
Андрей Едрев, който е из-

вестен с това, че участва в 
риалити предаване „Остро-
вът на изкушенията“, голя-

ма част от времето си пре-
ди прекарваше на остров 
Бали, а  след това води дела 

за бащински права с бивша-
та си половинка Гергана за 
двете си деца.

Едрев стопанисваше пре-
ди години малкия плаж в 
Резово.

На последно място в лис-
тата е Ангел Исаев, бивш 
кмет на село Рудник и де-
путат от последното Народ-
но събрание. Исаев влезе с 
листата на ДПС като втори 
депутат, защото игра мажо-
ритарно и при него се по-
лучи феноменът 15/15. Тъй 
като ДПС не толерира този 
вот, той бе изключен. След 
което обяви, че остава в НС 
като независим. Има сред-
но образование, казва, че 
сега учи история във ВТУ. 

Той не е внесъл нито един 
законопроект, нито веднъж 
не се е изказвал от трибуна-
та в настоящото НС. Обик-
новено подкрепяше зако-
нопроектите на управля-
ващите. 

Както „Черноморски фар“ 
писа, водач на листата е Ва-
лери Симеонов, втори след 
него е шефът на РДНСК Ми-
лен Ненчев, в листата след 
това са Радослав Петков, 
който преди време за крат-
ко бе общински съветник 
от БСП, четвърти е адвокат 
Момчил Момчилов, който е 
от квотата на „Воля“ по си-
лата на партийно споразу-
мение, следващият е Боян 
Дяков.

Димитър Димитров Андрей Едрев Ангел Исаев

Бивш кмет на Приморско, бургаски мачо и бивш 
депутат-отцепник от ДПС в листата на „НФСБ - Воля“

Потомка на тракийски бежанци ще работи 
за приобщаването на етнически  
българи от Молдова и Украйна 

Инж. Петър Кънев 
проведе работна среща 
в „ЛУКОЙЛ Нефтохим“

Андреана Премянова-Янкова



Ина ПЕТРОВА

Може ли районът на 
Малко Търново и Стран-
джа да привлече за до-
лекуване хора, прекара-
ли ковид? Въпросът за 
възраждане на някогаш-
ното климатолечение в 
планинския край отново 
е актуален, след като 
местни туристически 
сдружения поискаха той 
да бъде включен в про-
грамите за възстановя-
ване и профилактика на 
хора, преболедували ко-
ронавирус. 

Сдружение „Рафаел – 
инфо, култура и тури-
зъм“, Бургаската регио-
нална туристическа асо-
циация и Туристическа 
камара – Приморско из-
пратиха писмо до мини-
стрите на здравеопазва-
нето и туризма с предло-
жението. В писмото те 
търсят съдействие, за да 
бъде включен районът на 
Странджа в представе-
ните вече програми и 
здравни пътеки. Според 
експертите мястото е с 
доказано най-силно ле-
чебно въздействие и про-
филактика при белодроб-
ни заболявания, астми и 
дихателни проблеми. „За 
нуждите от медицински 
лица ще бъдат ангажира-
ни лекарите в общините, 

които ще координират и 
наблюдават съответните 
програми и направления, 
дадени от лекуващия или 
личен лекар“, пишат в 
писмото си експертите. 
Те смятат, че поради лип-
сата на санаториуми в 
Странджа трябва да се 
регламентира и да се да-
де достъп до определени 

подходящи места за нас-
таняване, в които да се 
провежда настаняване-
то, изхранването и про-
веждането на съответни-
те лечебни процедури. 
Туристическите сдруже-
ния са готови да пред-
ставят такива места, ко-
ито разполагат с нужни-
те условия. 

Кметът на Малко Тър-
ново Илиян Янчев при-
ветства идеята, чийто го-
рещ привърженик се 
оказва самият той, и то 
отдавна. Убеден е, че ня-
ма по-добро място от 
Малко Търново и Стран-
джа за рехабилитация и 
долекуване на болни от 
белодробни заболява-
ния. Готов е да предоста-
ви научен материал с до-
казателства за лечебни-
те качества на въздуха и 
въобще на климата за 
лечение на такъв тип за-
болявания. Веднага на-
зовава и подходящото 
място, където може да 
се провеждат възстано-
вителните процедури – 
сградата на болницата в 
града. В момента там се 
помещават медицински-
ят център и Спешната 
медицинска помощ, но 

около 2/3 от сградата та-
ка и стои неизползва-
ема. „Това са пет етажа, 
в добро състояние, които 
могат много бързо да се 
направят и при нужните 
специалисти да посре-
щат пациенти“, посочва 
Илиян Янчев. Според не-
го сградата може да се 

превърне в крило за до-
лекуване с помощта на 
държавата или на частен 
инвеститор. Наскоро 
имало интерес към нея, 
огледи направила деле-
гация евреи, но до кон-
кретни резултати засега 
не се е стигнало. Според 
Янчев не са необходими 
много средства за рено-
вацията, защото състоя-
нието й не е лошо. „Мно-
го бързо ще започне да 
се говори за това място, 
защото ефектът ще бъде 
уникален“, категоричен е 
градоначалникът. Един-
ственият проблем, но той 
не е непреодолим, е на-
мирането на медицински 
персонал. В момента 
местният актив е зает 
със социалните услуги, 
които действат на тери-
торията на общината. Но 
набирането може да ста-
не от Бургас или близки-
те градове, разстоянието 
не е толкова голямо, каз-

ват в общината. „По-ва-
жното е природата, да-
деностите са налице, ос-
таналото може да се на-
мери. Така ще се възвър-
не старата слава на Мал-
ко Търново, като дойде 
някой да се лекува, ще 
има и свиждания, ще се 
напълнят хотелчета и 

ресторанти, ще се при-
влекат хора да се засел-
ват в Странджа, нещо, 
което се мъчим да пра-
вим в продължение на 
толкова години“, споде-
ля Янчев. 

В идеята вярва и Ваня 
Андонова от Туристиче-
ската камара в Примор-
ско. Тя напълно подкре-
пя предложението на ко-
легите си. 

„Първо, районът ни е 
такъв – с доказани ле-
чебни, профилактични и 
възстановителни качест-
ва на въздуха и водите, и 
второ – ние търсим вари-
анти за възраждане на 
позабравеното климато-
лечение, което в далеч-
ните години се е осъ-
ществявало в Малко Тър-
ново, където е имало 
балнеозаведение. Това е 
много полезно като пред-
ложение и ние ще го из-
лъчим към нашите члено-
ве, за да направят пред-
ложение и да разширят 
предлагането към своите 
клиенти“, споделя Ваня 
Андонова. Предстоят 
срещи с членовете на 
Камарата, където ще се 
обсъдят най-подходящи-
те обекти, които да бъдат 
включени в програмата. 
Експертът смята, че мал-
ките хотелчета и къщи за 
гости са удачни, за да 
предлагат подобни про-
цедури за възстановява-
не след ковид. 

„Освен в крайбрежни-
те курорти, ние развива-
ме туризъм в нашите се-
ла, те се намират в 
Странджа, в гората, на 
малко разстояние до мо-
рето. Включването им в 
тези програми би било 
помощ за бизнеса, за хо-
телиерите“, категорични 
са в Туристическата ка-
мара в Приморско. Спо-
ред тях това е едно до-

бро предложение, осо-
бено ако програмите за-
работят с направления 
по Здравна каса. Старти-
рането на подобни про-
цедури ще подпомогне 
малкия и средния бизнес 
и ще даде тласък на раз-
витието на целия район 
на Странджа планина.  

4 Туристически сдружения 
искат планинският край да 
бъде включен към програмите 
за възстановяване
4 Предлагат болницата в 
Малко Търново да се 
адаптира в такава база
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Странджа - идеалното  
място за долекуване след COVID

ОБЯВЛЕнИЕ

ПЧЗК "НАПРЕДЪК-93" - в ликвидация, чрез ликвида-
тора Атанас Христов Вълков обявява търг с тайно над-
даване на 17060 броя акции от капитала на „НАПРЕДЪК 
СЕВАН” АД, с номинална стойност на една акция 100 
лв., при начална цена 100 лв. за акция. Офертите за за-
купуването следва да бъдат подавани на адрес гр. Бур-
гас, бул. „Захари Стоянов“ 89, чрез адв. Валентина Ка-
нева, в срок от 17.03.2021г. до 19.04.2021г. 

Допълнителна информация  за условията на търга се 
получава на адрес гр. Бургас, бул. „Захари Стоянов“ 89 
чрез адв. Валентина Канева тел.0889570905.

ОБЯВА

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Цветан 
Петров Пулев, уведомява всички заинтересувани фи-
зически и юридически лица, че има следното инвести-
ционно предложение за: Изграждане на вилни сгради 
в поземлен имот с идентификатор 48619.14.578 по КК на 
гр. Царево, м. „Дядо Ильова бахча“, Община Царево“.

Лице за контакти: Атанас Стоянов-пълномощник
Тел.: 0888249456

ОБЯВА

„Пристанище Бургас”ЕАД, гр.Бургас, ул. „Княз Ал.
Батенберг”1  на основание чл.286 във връзка с чл.290 от 
ТЗ обявява покана към потенциални кандидати за учас-
тие в търговска /частна/ поръчка  с предмет – „Достав-
ка на  дизелово гориво  ”. Срок за закупуване на доку-
ментация за участие – до 22.03.2021г. включително. 
Срок за подаване на оферти-до 23.03.2021г. включител-
но. Цена на документацията -50лв без ДДС.

През последните години Странджа става все по-популярна и желана от ту-
ристи за походи.  Сдружение „Зелена Странджа“ го доказва

Тракийското светилище на Мишкова нива – едно от чудесата на мистична 
Странджа



Дона МИТЕВА

Три-четиридневни при-
ключения – пътувания из 
страната предлагат ту-
роператорски фирми на 
своите постоянни клиен-
ти. И докато излизането 
на екскурзии в чужбина 
продължава да е твърде 
усложнено, екскурзиите 
у нас добиват все по-се-
риозни размери, въпре-
ки че в момента страна-
та ни бележи ръст на за-
болелите от COVID-19 и 
повечето области при-
лагат локални ограниче-
ния, които препятстват 
провеждането на пълни-
те програми. Част от тях 
включват и забраната 
почти до края на март да 
се организират и екс-
курзии, както е случаят 
с Бургас. Голяма част от 
туроператорите тълку-
ват тази забрана само 
за учениците, защото е 
включена в точка, която 
касае мероприятия, 
свързани с школския 
живот. Други се колеба-
ят.

С хоризонт април–май 
и надежда за отминава-
не пика на заболевае-
мостта туроператори и 
турагенти отправят свои-
те предложения.

Банско, Лещен, Ве-
линград, Пловдив – три-
дневна екскурзия с две 
нощувки в Банско, две 
закуски и толкова вече-
ри предлага фирма. Су-
ператракцията е пътува-
нето с теснолинейката 
по най-интересната пла-
нинска отсечка Ве-
линград – Аврамово, къ-
дето жп линията сменя 6 
пъти своята посока, пре-
минава през 17 тунела и 
достига най-високата жп 
гара на Балканския по-
луостров. А в хотела все-
ки може да се наслади 
на спа и вътрешен ба-
сейн.

Друга фирма пък от-
правя оферта за пътува-
не до Хасково, Дими-
тровград и Стара Загора 
– и посещение на паза-
ра в Димитровград – ма-
лък бонус за това, че в 
момента пазарът в Од-
рин, Чорлу или в Ло-
зенград е почти мисия 

невъзможна.
Атрактивно предложе-

ние има отправено към 
родните пътешественици 
и до Северозападна Бъл-
гария с посещение на 
Белоградчишките скали, 
пещерата Леденика или 
пък Видин и крепостта 
„Баба Вида“. Има обяве-
ни екскурзии и до Ива-
новските скални църкви, 
до Златоград и къде ли 
не.

Обикновено фирмите, 
които организират тези 

пътувания, комбинират 
да има тръгване от Ва-
рна, Слънчев бряг, Свети 
Влас и Бургас. А цените 
варират от около 100 – 
150 до към 350 лева, в за-
висимост от това колко 
са нощувките и какви 
екстри се предлагат в 
пакета.

„За чужбина освен ек-
зотика нищо друго също 
не се предлага на този 
етап. В страната излизат 
предложения“, коменти-
ра туроператорът Евели-
на Пулева. Нейната фир-
ма организира на 27 
март екскурзия до Злат-
на Панега с гурме вече-

ря за два дни. Това е 
най-дългото пътуване. 
Опитват се да организи-
рат и още една бутикова 
екскурзия за около 10 – 
15 човека, която да е съ-
четана със спа уикенд.

В Бургас основно в мо-
мента предлагат пътува-
ния в страната „Евелин 
–Р“, „Динита“ и „Инфо-

поинт“. Предложения за 
пътувания не липсват и 
от фирми от други градо-
ве на страната, но реал-
но се записва за края на 
март. Голяма част от пъ-
туванията са обявени 
„по предварителна заяв-
ка“.

„Това са така нарече-
ните бутикови екскурзии 

или „тейлормейд“. Те са 
скроени по размер на 
клиента“, разяснява Пу-
лева. Обикновено това 
са група приятели или 
пък приятелски семей-
ства с няколко деца, ко-
ито сами си изготвят 
програмата на пътуване-
то, но не желаят да пъту-
ват с личните си автомо-
били и да се занимават с 
организацията по нощув-
ките и храната. Така те 
избират някой да ги води 
и да се занимава с орга-
низация.

Този вид екскурзии на-
бират скорост през по-
следните години, със си-
гурност и във времето на 
пандемията ще стават 
още по-актуални. „По 
принцип това си е в ос-
новата на туризма само 
наименованията се сме-
нят. Сега е модерно 
Tailor made travel, а едно 
време му казвахме „по 
желание на клиента“, ус-
михва се Пулева.

По думите  на вицепре-
миера и министър на ту-
ризма Марияна Николо-
ва „практиката до мо-
мента показва, че съна-
родниците ни са преот-
крили България – и лет-
ните, и зимните курорти, 
както и вътрешността на 
страната“.

СТрА нИ цА 13 16-18 МАрТ 2021

туризъм

Всяка трета дестинация в момента е напълно затворе-
на за чуждестранни туристи заради пандемията. Това ва-
жи особено за Азия и Европа, съобщи преди дни Светов-
ната организация по туризъм (СОТ) към ООН, цитирана от 
АФП.

В началото на февруари 69 дестинации от 217 в света 
или 23 на сто са били напълно затворени за междунаро-
ден туризъм, а от тях 30 на сто са в Азия и Тихоокеанския 
район, 15 – в Европа и 11 – в Африка.

Това е спад спрямо пика на затварянето на границите, 
отчетен през май 2020 година, когато 75 на сто от светов-
ните туристически дестинации бяха напълно затворени. 
При все това делът им превишава ноемврийското равни-
ще, когато те бяха само 27 на сто, пише БТА.

СОТ наблюдава "по-нюансиран подход, основаващ се 
на доказателствата и рисковете" при ограниченията за 
пътуване като задължението за пътуващите в чужбина да 
представят отрицателен тест при пристигането си.

Близо една трета или 32 на сто от световните туристи-
чески дестинации изискват вече да се представя PCR или 
антигенен тест при пристигането и често тази мярка е съ-
пътствана и с карантина.

4 Пандемията дава шанс за опознаване 
на родината

4 Предложения за пътувания в страната 
наводниха социалните мрежи 

Компании си поръчват 
бутикови екскурзии

Карстовият извор „Златна Панега“ се намира край село Златна Панега, об-
щина Ябланица. Температурата на водата му е между 8 и 15 градуса. Интере-
сен е цветът на водата, който е синьо-зелен, заради разтворения във водата 
калциев карбонат. Mестните го наричат Синилото заради цвета му

Ивановските скални църкви са разположени на 18 км от град Русе. Имат от-
лично запазени стенописи в сравнение с други комплекси в България

Скалните форми на Белоградчишките скали се състоят от три основни групи. 
Много от скалите имат фантастични форми и са обект на легенди. Те често са 
наричани на хора или предмети, на които приличат или напомнят

Всяка трета туристическа 
дестинация по света – 

напълно затворена

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 
0878 424 698



„Черноморски фар“

Предстоят мащабни ин-
вестиции за по-чисти во-
ди и условия в Меден руд-
ник и м.с. Върли бряг. В 
Интегрирания воден про-
ект за област Бургас вече 
са осигурени средства по 
ОП "Околна среда", след 
като българското прави-
телство защити каузата 
пред Европейската коми-
сия. Това съобщи предсе-
дателят на Комисията по 
околната среда и водите 
в 44-тото Народно събра-
ние и кандидат за наро-
ден представител от ГЕРБ 
Ивелина Василева. 

Предвижда се рекон-
струкция на участъци от 
съществуващата канали-
зационна мрежа на Ме-
ден рудник и м.с. Върли 
бряг, както и изграждане 
на нови канализационни 
колектори. В проекта е 
заложена и реконструк-

ция на 8516 м напорни 
тръбопроводи, захранва-
щa и разпределителна во-
допроводна мрежа в най-
големия бургаски ком-
плекс и м.с. Върли бряг.

Общата дължина на 
предвидената за ремонт и 
изграждане канализаци-
онна мрежа е 3128 м.

Ивелина Василева по-
ясни, че с инвестициите 
по новия Интегриран во-
ден проект за област Бур-
гас ще се осигури цялост-
но събиране и отвеждане 
на отпадъчните води, ге-
нерирани в зона А и зона 
Б на Меден рудник към 
канално помпените стан-
ции. Ще се предотврати 
тяхното изливане без пре-
чистване в Мандренско 
езеро и ще се елиминира 
замърсяването на езеро-
то и неприятните мириз-
ми.

По този начин ще се по-
стигне и 100% отвеждане 

и пречистване на отпа-
дъчните води в пречис-
твателната станция на 
комплекса. Миньорското 
селище ще бъде присъе-
динено към канализаци-
онната мрежа на Меден 
рудник, чрез изграждане 
на две нови пречиства-
телни станции за битови 
отпадъчни води и напо-
рен тръбопровод.

Разрастването на жи-
лищния комплекс и усвоя-
ването на нови територии 
за жилищни нужди нала-
гат допълнителни инвес-
тиции в пречиствателната 
станция, която беше из-
градена през 2012 г. Чрез 
разширение и надгражда-
не на съоръжението ще 
бъде осигурен достатъчен 
капацитет за пречистване 
на отпадъчните води и 
стабилизиране на утайки-
те в допълнителни биоба-
сейни с продължителна 
аерация.

„Черноморски фар“

Кметът Иван Алексиев 
подписа договор за пре-
доставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ за 
проект „Намаляване на 
морските отпадъци от зем-
ни източници в целева ак-
ватория на територията на 
община Поморие ведно с 
образовано и информира-
но общество спрямо за-
мърсяването на морските 
води“, който се осъществя-

ва с финансовата подкре-
па на Програма „Опазване 
на околната среда и кли-
матичните промени“, чрез 
ФМ на ЕИП 2014-2021 г.

В изпълнение на проекта 
Община Поморие ще заку-
пи два високотехнологич-
ни водни дрона за събира-
не на плуващи на повърх-
ността на водата отпадъци, 
като полиетиленови торби, 
битови пластмаси, изоста-
вени хрилни мрежи и др. 
Дроновете ще могат да от-

криват химикали във вода-
та и ще събират данни за 
морската среда. По този 
начин ще бъде осъществе-
но почистване и послед-
ващ мониторинг и упра-
вление на водите на трите 
целеви акватории по про-
екта, а именно: река Ахе-
лой, Поморийското езеро 
и морската околна среда 
по бреговете на Черно мо-
ре, вкл. двете пристанища 
в гр. Поморие. Дронове 
оставят нулев въглероден 

отпечатък по време на ра-
бота и ще бъдат оборудва-
ни допълнително със съот-
ветните сензори за съби-
ране и съхранение чрез 
облачна услуга на онлайн 
портал на релевантна ин-
формация и данни. На ба-
за на събраната информа-
ция ще бъде изготвен ана-
лиз на състоянието и ще 
бъде разработена система 
за опазване на морската 
среда от земните източни-
ци на замърсяване от чо-

вешката дейност на целе-
вата акватория по проек-
та.

Проектът предвижда 
още провеждането на две 
образователни и една на-
ционална кампания за по-
вишаване на осведоме-
ността по отношение на 
замърсяването на морски-
те води и изработване на 
рекламни и информацион-
ни филми.

Община Поморие изпъл-
нява проекта в партньор-

ство с Местна инициатив-
на рибарска група (МИРГ) 
– Поморие и норвежката 
фирма International 
Development Norway AS, 
която ще сподели добри 
практики и ще участва в 
провеждането на обучени-
ята за приложимостта и 
повторното използване на 
събрани отпадъци от по-
върхността на водните ре-
сурси.

Срокът на изпълнение е 
24 месеца.

ДПС със силна 
икономическа програма

Воден дрон ще събира  
боклуци от морето край Поморие
Кметът Иван Алексиев подписа договор по проект за намаляване на морските отпадъци
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ОбщинИ

Предстоят мащабни  
ВиК инвестиции в Меден 

рудник и Върли бряг
„Черноморски 
фар“

Водачът на ДПС за 
Бургаски регион Се-
вим Али заедно с 
кмета на община Ру-
ен - Исмаил Осман, 
кандидатите за на-
родни представите-
ли - Ешереф Ешереф, 
Фатме Рамадан, Ха-
сан Абдурахим и Хю-
сеин Халил, както и 
зам.-кметовете - Иб 
Мустафа, Ферхан 
Смаил и Мустафа Бе-
кир - общински пред-
седател на ДПС-Лю-
ляково, проведе пре-
дизборни срещи с 
жителите на селата 
Вишна, Снежа и За-
имчево. На срещите 
бяха представени 
приоритетите и про-
грамата на ДПС за 
ускорено догонващо 
развитие на Бълга-
рия, която гарантира 
достойни условия на 
живот на всеки един 
български гражда-
нин, съобщават от 
партията.

Ивелина Василева и Пеньо Мечков видяха на място работата на пречис-
твателната станция в Меден рудник

КУПУВанЕтО и ПрОДаВанЕтО на ГЛаСОВЕ Е ПрЕСтЪПЛЕниЕ
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Михаил КОЛЕВ

Много добро представяне, 
придружено с купи и медали, 
записаха клубовете от облас-
тта на Държавния личен-от-
борен шампионат за юноши 
и девойки в Бургас. В него 
участваха над 30 отбора от ця-
лата страна.

Клуб „Бургас“ успя да граб-
не общо 10 медала, като при 
девойките тимът спечели от-
борната купа в свободния 
стил. При дамите републикан-
ски шампионки станаха Хрис-
тияна Димитрова, която бе оп-
ределена и за най-резултат-
на състезателка на турнира, 
и Теодора Рачева.

Сребърен медал завоюва-
ха Деница Илиева и Кристи-
яна Кръстева, а бронзов – Те-
одора Станкова и Павлина 
Вълкова.

При юношите Радослав Ди-
митров не остави шанс на съ-
перниците си и закономерно 
стана първенец и отличен за 
най-техничен състезател в 
класическия стил, докато Ай-
редин Хюсеин и Антон Госпо-
динов спечелиха съответно 
сребърен и бронзов медал.

Клубът имаше поводи за ра-
дост и при свободняците, къ-
дето Магриот Маринов също 
стана шампион, докато Мари-
ян Димитров загуби драма-
тично финала и остана вто-
ри.  

Борците на „Черноморец“ 
спечелиха отборната купа при 
юношите в свободния стил. В 
схватките завоюваха общо 5 
отличия - три златни и два 
сребърни медала. Със злато-
то се окичиха Христо Ташев 
(74 кг), Петър Михов (79 кг) и 

Стоян Йорданов (125 кг). Ми-
хов бе избран и за най-техни-
чен състезател на шампиона-
та. Сребърните медали са за 
Ерхан Адем (65 кг) и Мустафа 
Мустафа (79 кг), а Мехмед Ме-
даин се размина с отличие, 
завършвайки пети. 

При класиците Мартин Ди-
митров стана златен меда-
лист при 72-килограмовите, 
показвайки страхотни умения 
на тепиха, а трето място из-
воюва Петър Шулеков в кате-
гория до 60 кг.

Медали за „Черноморец“ 

при девойките донесоха Пе-
тя Либчева (53 кг), която се 
пребори за златото, а със 
сребро останаха Атанаска 

Петрова (57 кг) и Ивета Бой-
нова в категория до 68 кг. 

Борецът на „Руен“ Демян 
Люцканов спечели златен ме-

дал на Държавния личен-от-
борен шампионат за юноши 
и девойки в Бургас. В оспор-
ван и скандален финал в ка-
тегория до 57 кг в свободна 
категория бесарабският бъл-
гарин надви с 15:13 предста-
вителя на „Бургас“. След при-
ключването на срещата ръ-
ководството на бургазлии 
дълго време оспорваха край-
ния резултат, а по думи на хо-
ра в зала „Бойчо Брънзов“ 
загубилият борец е показвал 
средни пръсти, афектиран от 
поражението.

В залата присъстваха и 
кандидатите за народни 
представители от ДПС Севим 
Али и Ешереф Ешереф, кой-
то е и председател на Общин-
ския съвет в Руен. Те награ-
диха златния медалист Люц-
канов и останалите седем 

борци на „Руен“ с парични на-
гради. Али и Ешереф са оста-
нали разочаровани от сцени-
те, които са видели след дву-
боя на Дамян Люцканов. 

Треньорите на „Руен“ изра-
зиха своето задоволство от 
златното отличие на техния 
състезател, който е триумфи-
рал при жестока конкуренция 
в категорията си. 

Девета седмица поред от-
борът на „Странджа“ (Сре-

дец) печели медали от дър-
жавни първенства. Така бе-
ше и в Бургас. При девойки-
те клубът завоюва две злат-
ни отличия. Ирена Бинкова 
стана първа при 57-килогра-
мовите, а Ванеса Калоянова 
триумфира в кат. до 76 кг. 
„Странджа“ грабна медал и 
при юношите, благодарение 
на Николай Бинков, станал 
трети в своята категория до 
79 кг. 

Волейболистите на „Нефтохимик 
2010“ (Бургас) приключиха редов-
ния сезон в Първата осмица на Су-
перлигата с триточкова победа. Во-
деният от Николай Желязков тим 
се наложи като домакин над „Доб-
руджа 07“ (Добрич) с 3:1 (16:25, 
25:20, 25:17, 25:22) в двубой от по-
следния кръг на първенството. 

Бургазлии завършиха на третата 
позиция в таблицата, като има в 
актива си 27 точки (10 успеха, 4 за-
губи). Най-резултатен за „Нефто-
химик 2010“ бе Денис Карягин. с 
22 точки (1 ас, 7 блокади), като по-
лучи и отличието за MVP. С 16 точ-
ки се отчете Жани Желязков (2 
аса).

ФУтБОЛ

„Нефтохимик 2010“  
не прости на „Добруджа“

Купи и медали за Клубове от 
региона на държавното в бургас

Чф ВОЛЕЙБОЛ

Зала „Бойчо Брънзов“ прие 
схватките при юношите и девойките

БОрБа

Михаил КОЛЕВ

„Черноморец“ (Бургас) не успя във втори 
пореден мач да запише победа. „Акулите“ на-
правиха 0:0 като гости на непретенциозния 
„Спартак“ (Пловдив) в двубой от 21-вия кръг 
на Трета югоизточна лига. Двубоят бе равнос-
тоен през почти цялото време, с малко опас-
ности и пред двете врати. Най-чистото поло-
жение за бургазлии бе в 75-ата минута, кога-
то пред вратата на домакините настъпи голя-
мо разбъркване и като по чудо не бе отбеляз-
ан гол.

След срещата в Пловдив и спечелената точ-
ка „Черноморец“ продължава да бъде лидер 
на Югоизток. Във временното класиране мом-
четата на Малин Орачев имат 52 точки в ак-
тива си, но разликата с втория, „Марица“ 
(Пловдив), е вече само една точка. 

В следващия кръг „акулите“ приемат „Розо-
ва долина“ (Казанлък). „Розите“ са единстве-
ният отбор до момента, нанесъл загуба на 
„Черноморец“ в първенството. Срещата на 
стадиона в квартал „Акациите“ е на 20 март 
от 15 часа. Двубоят е изключително важен за 
тима на Малин Орачев, който ще гони задъл-
жителна победа. При евентуален неуспех на 
бургазлии и ако „Марица“ успее да спечели 
гостуването си на „Извор“ (Горски извор), два-
та отбора ще разменят позициите си в табли-
цата и пловдивчани ще излязат начело.
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Клуб „Бургас“ с купата за отборно първо място при девойките в свободния стил

Златният медалист Демян Люцканов от „Руен“, 
заедно с треньора си Баязид Кемал

Михаил КОЛЕВ

Риалити звездата Тодор 
Желязков ще тренира де-
ца на бразилско джу-джи-
цу. Участникът в последния 
сезон на предаването „Иг-
ри на волята“, е многокра-
тен шампион в бойното из-
куство от държавни и меж-
дународни състезания. 
Тренировките, които той 
ще води заедно с Йордан 

Петров, започват на 17 
март. Първите две седми-
ци те ще са безплатни. 
Мястото на провеждането 
им е зала „Електра“ в ком-
плекс „Славейков“ всяка 
сряда от 18 часа и събота 
от 10 часа. В тях може да 
се включи всеки, който е 
на възраст 6-13 години и 
иска да стане част от най-
бързо развиващото се бой-
но изкуство в света.

риалити звезда ще учи деца 
на бразилско джу-джицу

Във втори пореден мач „акулите“ завършиха 0:0

„Черноморец“ се издъни срещу слабак



Петър НИКОЛАЕВ 
Снимки:  
Стефан ТОДОРОВ

Щъркелите дойдо-
ха в Бургас и първи-
те ята вече прелетяха 
над града. В социални-
те мрежи бяха публи-
кувани кадри на пред-
вестниците на проле-
тта. Снимките бързо 
предизвикаха поло-
жителни реакции и го-

лям интерес. 
С идването на 
щъркелите се 

свърз-
ва краят 

на зимата и началото 
на пролетта. По ста-

ра традиция, ко-
гато видим пре-

летните птици след  
1 март, трябва да сло-
жим мартениците под 
камък или да ги зака-
чим на цъфнало плод-
но дърво.Cy
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ЧфБулевард16 16-18 МАРТ 2021

в бургас

Петър НИКОЛАЕВ

Либерото на волейболния „Нефтохимик 2010“ 
(Бургас) Ивайло Лалов стана баща за първи път. Съ-
пругата му Кристина роди момченце в столична кли-
ника. Бебокът носи името Мартин. Новината съобщи 
щастливият татко с пост в социалните мрежи. 

„Тази нощ моят герой Кристина Лалова ни дари 
с най-прекрасния подарък! Добре дошъл, Мартин! 
Обичам ви“, написа Иво. 

Постът събра стотици харесвания, а приятели-
те и последователите на Лалов го обсипаха с поз-
дравления.

Тримата Йордановци 
ще гостуват в София

Пролетта идва в Бургас 
на щъркелови криле

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

Либерото на волейболния 
„Нефтохимик“ стана  
баща за пръв път

„Черноморски фар“

71 оригинални акварела на 
големия наш писател и худож-
ник Чудомир ще бъдат показа-
ни за първи път в Бургас. Из-
ложбата „Нашенци” е пълна 
възстановка на последната 
изложба на майстора, подре-
дена от него самия като свое-
образна равносметка на жи-
вота му. Експозицията ще бъ-
де представена в Бургаската 
художествена галерия „Петко 
Задгорски” на 16 март, зала I, 
от 16.00 до 19.00 часа.

Едва ли има образован 
българин, който да не знае 
името Чудомир и то да не 
предизвика усмивка и по-
зитивни емоции. Чудомир 
е творческият псевдоним, с 
който става известен писа-
телят и художник Димитър 
Чорбаджийски. Наричан 

приживе от многобройните 
си приятели и познати „Чу-
дото“, той е наистина непов-
торимо явление в българска-
та култура. 

Чудомир е народопсихо-
лог, преподавател по рису-
ване, журналист, редактор, 
общественик, писател и  ху-
дожник. Създал е повече от 
2500 карикатури ескизи, ски-
ци, портрети, композиции, а 
великолепните му хуморис-
тични разкази и фейлетони, 
издадени от него в пет сбор-
ника, и преиздавани повече 
от 60 пъти десетилетия наред, 
усмихват и ободряват българ-
ските читатели.

За целия си творчески път 
Чудомир прави 4 самостоя-
телни изложби. Неговите ге-
рои са земни, жизнени, и мъд-
ри, затова са толкова попу-
лярни и обичани.

Изложба на големия Чудомир  
в галерия „Петко Задгорски“
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